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BRM.MF.0052-36/08 
 

Protokó
 Nr XXXVI/08 
sesji Rady Miejskiej w Sosnowcu 

z dnia 27 listopada 2008 r. 
 
 
Godz. rozpocz � cia sesji           11 00. 
Godz. zako � czenia sesji          16 50. 
 
 
Obecnych na sesji 27 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

- J.Palusi� ski. 
Lista obecno� ci radnych stanowi za
� cznik do protoko
u. 
 
 
Ad.1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno � ci obrad.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski otworzy
 sesj� , na podstawie listy obecno� ci stwierdzi
 
jej prawomocno��  oraz przywita
 wszystkich przyby
ych na obrady go� ci, w tym pos
a 
na sejm RP – pana W.Klepacza oraz m
odzie�  klasy III Gimnazjum Nr 7 wraz z 
opiekunem: pani�  Halin�  Krup� . 
Nast� pnie odda
 g
os pani prezes Stowarzyszenia „Aktywne Kobiety” – Halinie 
Soba� skiej, która przyby
a na sesj�  wraz z innymi cz
onkiniami stowarzyszenia z 
okazji zbli� aj� cej si�  90-tej rocznicy uzyskania praw wyborczych przez kobiety w 
Polsce. 
 
Pani H.Soba� ska powiedzia
a: 

Oko
o 100 lat temu kobiety na ca
ym � wiecie zacz� 
y walczy�  o swoje prawa. O to, by 
mie�  wp
yw na losy � wiata, kraju, miasta, rodziny i swoje. By si�  z nimi liczono. 
Ogromn�  rol�  w walce o prawa kobiet odegra
a I wojna � wiatowa, która zmieni
a 
spo
eczny punkt widzenia na mo� liwo� ci kobiet.  
W roku 1918 po raz pierwszy, za spraw�  naszych prababek - sufra� ystek - 
bojowniczek o prawa wyborcze dla kobiet, uzyska
y� my prawo g
osu. W Wielkiej 
Brytanii w roku 1918 brytyjski parlament przyzna
 prawo g
osu kobietom w wieku od 
30 lat, które prowadzi
y gospodarstwo domowe, � onom m�� czyzn, którzy prowadzili 
gospodarstwo, w
a� cicielkom dóbr, które przynosi
y roczny dochód w wysoko� ci co 
najmniej 5 funtów; absolwentkom brytyjskich wy� szych uczelni. Prawa kobiet do 
g
osu w Wielkiej Brytanii zosta
y zrównane z prawami m�� czyzn w roku 1928.  
W Stanach Zjednoczonych prawo g
osu zagwarantowa
a kobietom 19 poprawka do 
Konstytucji wprowadzona w roku 1920.  
90 lat temu i w Polsce historia kobiet gwa
townie przyspieszy
a dzi� ki wieloletnim 
wysi
kom ruchu kobiecego we wszystkich zaborach i konsekwentnej postawie 
Aleksandry Pi
sudskiej, drugiej � ony Marsza
ka. W Dekrecie Naczelnika Pa� stwa o 
ordynacji wyborczej z 28 listopada 1918 roku znalaz
 si�  jednoznaczny zapis: 
„Wyborc�  do Sejmu jest ka� dy obywatel pa� stwa bez ró� nicy p
ci,  
który do dnia og
oszenia wyborów uko� czy
 21 lat." 
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Od tamtego czasu min� 
o 90 lat, a tymczasem w elitach w
adzy kobiet jest niewiele. 
Tendencja do ograniczania udzia
u kobiet w � yciu publicznym wyst� puje w ca
ym 
kraju, a sytuacja w Sosnowcu jest jej wynaturzeniem. Na tym przyk
adzie wida� , � e 
polityka i to nie tylko na szczeblu ogólnopolskim, ale i lokalnym, ma charakter 
patrymonialny. Dowodem s�  statystyki: 
W sosnowieckiej Radzie Miejskiej od 1990 r. kobiety stanowi
y od  20% do 25 %.  
W 2002 r. do  sosnowieckiej Rady wybrano - 8 kobiet, co stanowi
o 28,1%, a od 
2006r. w sosnowieckiej Radzie Miejskiej nie zasiada � adna kobieta pomimo, i�  na 
listach komitetów wyborczych znajdowa
o si�  113 kandydatek. Ta nadreprezentacja 
m�� czyzn w wyborach lokalnych nie wynika z niskiej predyspozycji kobiet do 
kandydowania. Przyczyn�  niedoreprezentacji kobiet we w
adzach wszystkich 
szczebli nie jest równie�  brak wykszta
cenia kobiet, czy brak do� wiadczenia w 
dzia
alno� ci spo
ecznej i zawodowej, ale bardziej bariery typu historyczno- 
kulturowego. Niewielki udzia
 kobiet-polityków jest równie�  nast� pstwem 
wyst� powania ci� gle jeszcze patriarchalnych stosunków w organizacjach 
politycznych, braku uznania dla faktu, � e równorz� dna reprezentacja winna by�  
traktowana jako podstawowe prawo obywatelskie (demokracja równej reprezentacji).  
To tradycyjne zachowania i systemy warto� ci nadal rodz�  niech��  ze strony 
przywódców politycznych dla stworzenia równych szans kobietom.  
Przyczyna tego stanu tkwi tak� e w uk
adzie list sporz� dzanych przez komitety 
wyborcze, gdzie dominuj�  m�� czy� ni, wskutek czego kobiety bardzo rzadko, prawie 
wcale nie zajmuj�  czo
owych miejsc na listach wyborczych, a pozycja na li� cie jest 
tym czynnikiem, który determinuje szanse kandydata w wyborach. Dzieje si�  tak 
dlatego, � e kobiety maj�  minimalny lub wr� cz � aden wp
yw na tworzenie list 
kandydatów w wyborach. Nie bez znaczenia jest równie�  fakt, � e kobiety wol�  
anga� owa�  si�  w konkretne dzia
anie w celu uzyskania namacalnych rezultatów, a 
nie sp� dza�  czasu na nie ko� cz� cych si�  dyskusjach partyjnych, z których jak� e 
cz� sto nic nie wynika (by�  mo� e dlatego kobiety w partiach politycznych stanowi�  
zdecydowan�  mniejszo�� ).  
Te, które s�  zaanga� owane partyjnie, na ogó
 s�  aktywne na szczeblu lokalnym i nie 
pe
ni�  eksponowanych funkcji. Niewiele jest kobiet zaanga� owanych w procesy 
decyzyjne, zajmuj� cych wysokie pozycje partyjne. Ale jednocze� nie kandydowanie 
na stanowiska polityczne wymaga poparcia ze strony ich partii, za�  same partie nie 
promuj�  kobiet lub czyni�  to symbolicznie. A szkoda, bo kobiety - kandydatki s�  
dobrze wykszta
cone, maj�  do� wiadczenie w dzia
alno� ci lokalnych organizacji 
spo
ecznych, potrafi�  by�  konkretne i rzeczowe. Kobiety zaanga� owane w polityk�  
ciesz�  si�  pozytywnym wizerunkiem. Jednak mimo, � e opinia publiczna uwa� a, � e 
kobiety pracuj�  lepiej, spo
eczne preferencje id�  w kierunku przeciwnym, tzn. aby z 
wyj� tkiem udzia
u w rz� dzie, wi� kszy udzia
 w organach w
adzy mieli m�� czy� ni. 
Zmianie uleg
y równie�  pogl� dy samych kobiet i bardziej pragn�  one uczestniczy�  i 
by�  widoczne w � yciu politycznym. To upo� ledzenie kobiet w polityce obudzi
o 
kontrreakcj�  � rodowisk kobiecych i sta
o si�  zaczynem powstawania ruchów quasi-
feministycznych i feministycznych. Sta
o si�  te�  wyrazem zinternacjonalizowania 
przekonania kobiet, � e w
adza nie jest jednak tylko „m� sk�  spraw� ”, a kobiety nie 
daj�  przyzwolenia na ograniczanie ich spo
ecznych szans, a poniewa�  stanowi�  
wi� cej ni�  po
ow�  spo
eczno� ci krajów i � wiata, wi� c demokracja bez ich udzia
u 
mo� e by�  tylko po
ow�  demokracji, tak jak Rada Miejska bez kobiet to tylko pó
 Rady.  
Ponadto prawo do udzia
u kobiet w polityce na równi z m�� czyznami nale� y 
rozpatrywa�  w kategorii praw cz
owieka, a te w takim samym stopniu dotycz�  kobiet 
jak m�� czyzn. Dlatego w 90 rocznic�  uzyskania praw wyborczych przez nasze 
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prababki, my kontynuatorki wyra� amy kategoryczny sprzeciw wobec 
dyskryminowania kobiet w � yciu publicznym, gdy�  oznacza to marnowanie kapita
u 
spo
ecznego, jakim s�  kompetencje, wykszta
cenie i zaanga� owanie kobiet w Polsce. 
Ten protest ma dzisiaj charakter „parasolowego protestu” i niech zabrzmi. 
Dzi� kuj�  bardzo, licz� c na Pa� stwa wsparcie i dzia
ania w partiach politycznych dla 
kobiet i na rzecz kobiet. Wszystkim szefom partii politycznych � ycz�  innego 
spojrzenia na kapita
, jaki reprezentuj�  kobiety. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski podzi� kowa
 za wyst� pienie oraz stwierdzi
, � e 
najlepszym rozwi� zaniem s�  wybory wi� kszo� ciowe w okr� gach jednomandatowych, 
poniewa�  wówczas kolejno��  na listach jest wy
� cznie alfabetyczna. 
 
 
Ad.2.Przedstawienie porz � dku dziennego obrad.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski poinformowa
, � e wszyscy radni otrzymali porz� dek 
dzienny obrad i zaproponowa
 nast� puj� ce jego zmiany, poddaj� c je kolejno pod 
g
osowanie: 
 
1) Wprowadzenie do porz� dku dziennego (na wniosek Prezydenta Miasta) projektu 

uchwa
y w sprawie przekszta
cenia Samodzielnego Publicznego Zespo
u 
Zak
adów Opieki Zdrowotnej „Szpital Miejski” w Sosnowcu poprzez utworzenie 
Poradni Medycyny Sportowej. 

 W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 27 radnych: 

                                               za                     -   27, 
                                               przeciw             -    0, 
                                               wstrzyma
o si�   -    0, 

 do porz� dku dziennego wprowadzony zosta
 ww. projekt uchwa
y. 

 
2) Wprowadzenie do porz� dku dziennego (na wniosek Prezydenta Miasta) projektu 

uchwa
y w sprawie zatwierdzenia zmian w statucie Samodzielnego Publicznego 
Zespo
u Zak
adów Opieki Zdrowotnej „Szpital Miejski” w Sosnowcu. 

W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 27 radnych: 

                                               za                     -   27, 
                                               przeciw             -    0, 
                                               wstrzyma
o si�   -    0, 

 do porz� dku dziennego wprowadzony zosta
 ww. projekt uchwa
y. 
 
Radny M.Adamiec poinformowa
, � e na jego r� ce wp
yn� 
o pismo Korporacji 
taksówkowej „Halo Taxi” z pro� b� , aby podczas dzisiejszej sesji nie podejmowa�  
uchwa
y w sprawie okre� lenia liczby przeznaczenia do wydania nowych licencji na 
przewóz osób taksówk� . Doda
, � e pod pismem tym podpisa
o si�  osiem innych 
korporacji taksówkowych, a wi� c przyt
aczaj� ca wi� kszo�� , poniewa�  ich zdaniem 
nie ma potrzeby, aby wydawa�  wi� cej licencji i boj�  si� , � e na rynek sosnowiecki 
wejdzie podmiot z D� browy Górniczej, przez co sosnowieccy taksówkarze b� d�  
osi� ga�  ni� sze dochody. Poinformowa
, � e w sprawie tej rozmawia
 ju�  z 
przewodnicz� cym Klubu Radnych SLD, który równie�  popiera wniosek o wycofanie 
z porz� dku dziennego dzisiejszej sesji tego projektu uchwa
y.  
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Radny K.Ha
adus przypomnia
, � e korporacje taksówkowe mia
y czas, aby wyrazi�  
swoj�  opini�  do tego projektu uchwa
y i nie rozumie dlaczego prezentowana dzisiaj 
opinia nie wp
yn� 
a we w
a� ciwym czasie do Wydzia
u Komunikacji, tylko do 
radnego M.Adamca. Stwierdzi
, � e nie uchwalenie ilo� ci nowych licencji na przysz
y 
rok spowoduje, � e osoby, które b� d�  chcia
y podj��  zawód taksówkarza w roku 
2009, nie b� d�  mia
y takiej mo� liwo� ci. Dlatego poprosi
 o podj� cie tej uchwa
y w 
kszta
cie, w jakim uzyska
a pozytywn�  opini�  Komisji Gospodarki Komunalnej i 
Komunikacji.  
 
Radny M.Adamiec wyja� ni
, � e w ostatnim czasie pojawi
a si�  informacja o 
podmiocie gospodarczym z D� browy Górniczej, który chce otworzy�  dzia
alno��  
taksówkarsk�  w Sosnowcu i w ten sposób podatki z tej dzia
alno� ci wp
ywa�  b� d�  
do innego miasta. Dodatkowym argumentem jest natomiast fakt, � e ilo��  taksówek 
w Sosnowcu jest wystarczaj� ca, a co za tym idzie op
aty za taksówki w Sosnowcu 
s�  niskie. 
 
Radny K.Ha
adus stwierdzi
, � e za
o� enie, i�  osobami pracuj� cymi w nowej 
korporacji b� d�  osoby spoza Sosnowca nie jest niczym uzasadnione, poniewa�  
prawdopodobnie bez wzgl� du na podmiot zatrudniaj� cy, kierowcami taksówek 
je� d�� cymi po Sosnowcu, b� d�  mieszka� cy Sosnowca. 
 
Zast� pca prezydenta Z.Jaskiernia poinformowa
, � e pismo, o którym wspomina
 
radny M.Adamiec w dniu wczorajszym wp
yn� 
o równie�  do Prezydenta Miasta, a 
poniewa�  podpisa
o si�  pod nim wiele korporacji, powinno zosta�  poddane pod 
analiz�  stosownej komisji. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przypomnia
, � e na posiedzenie Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Komunikacji, która opiniowa
a ww. projekt uchwa
y, zaproszone by
y 
wszystkie korporacje taksówkowe, a przyby
y zaledwie dwie osoby. Nast� pnie 
podda
 pod g
osowanie wniosek o zdj� cie z porz� dku dziennego punktu 11.7.  
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 27 radnych: 

                                               za                     -   12, 
                                               przeciw             -    8, 
                                               wstrzyma
o si�   -    7, 

z porz� dku dziennego nie zosta
 zdj� ty punkt 11.7. 
 
Radny M.Adamiec zapyta
, czy w takim razie w przerwie sesji mog
oby si�  odby�  
posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Komunikacji w celu ponownego 
rozwa� enia ww. projektu uchwa
y. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski poinformowa
, � e w przerwie sesji odb� dzie si�  
posiedzenie Komisji Bud� etowej i nie ma mo� liwo� ci zwo
ania kolejnego 
posiedzenia.  
 
Radny W.Kulawiak poinformowa
, � e do Komisji Gospodarki Komunalnej i 
Komunikacji wp
yn� 
o pismo przewodnicz� cego Rady Miasta W
oc
awek o 
poparcie apelu do ustawodawcy dotycz� cego wszcz� cia procedur legislacyjnych, 
zmierzaj� cych do ustalenia zmiany w obowi� zuj� cym ustawodawstwie w zakresie 
przej� cia przez bud� et pa� stwa finansowania budowy, przebudowy, remontów i 
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utrzymania dróg krajowych w granicach administracyjnych miast na prawach 
powiatów.  
Nast� pnie zg
osi
 wniosek o wprowadzenie do porz� dku dziennego projektu 
uchwa
y w sprawie apelu do Sejmu RP i Rz� du RP o wszcz� cie procedur 
legislacyjnych, zmierzaj� cych do ustalenia zmiany w obowi� zuj� cym 
ustawodawstwie w zakresie sfinansowania budowy, przebudowy, remontów  i 
utrzymania dróg krajowych w granicach administracyjnych miast na prawach 
powiatów. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie zg
oszony wniosek. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 27 radnych: 

                                               za                     -   27, 
                                               przeciw             -    0, 
                                               wstrzyma
o si�   -    0, 

 do porz� dku dziennego wprowadzony zosta
 ww. projekt uchwa
y. 
 
Po zmianach porz� dek dzienny przedstawia si�  nast� puj� co: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno� ci obrad. 

2. Przedstawienie porz� dku dziennego obrad. 

3. Przyj� cie protoko
ów z XXXIV i XXXV sesji RM. 

4. Informacje: 
4.1.Przewodnicz� cego RM o dzia
aniach Rady w okresie mi� dzysesyjnym. 
4.2.Prezydenta Miasta o pracy w okresie mi� dzysesyjnym.  

5. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

6. Omówienie fazy finalnej Projektu „Gospodarka � ciekowa w Sosnowcu” 
(przekazanie maj� tku do eksploatacji Rejonowemu Przedsi� biorstwu 
Wodoci� gów i Kanalizacji S.A. w Sosnowcu). 
a)Informacja o przygotowaniu Projektu „Gospodarka wodno-� ciekowa  

w Sosnowcu- etap II, celem aplikowania o � rodki finansowe Funduszu 
Spójno� ci; 

b)Informacja o realizacji Projektu „Budowa kompleksowego systemu gospodarki 
odpadami w Sosnowcu”. 

6.1.Wyst� pienie Prezydenta Miasta. 
6.2.Zapytania, opinie i uwagi radnych. 

7. � wiadczenia pomocy spo
ecznej realizowane na terenie miasta. 
7.1. Wyst� pienie Prezydenta Miasta. 
7.2. Zapytania, uwagi i opinie radnych. 

8. Sytuacja placówek s
u� by zdrowia w mie� cie, dla których organem 
za
o� ycielskim jest gmina. 
8.1.Wyst� pienie Prezydenta Miasta. 
8.2.Uwagi, zapytania i opinie radnych. 

9. Uchwalenie stawek podatków i op
at lokalnych na 2009 rok: 
9.1.ustalenia wysoko� ci stawek podatku od nieruchomo� ci na 

2009r.obowi� zujacych na terenie miasta Sosnowca, 
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9.2.zwolnie�  w podatku od nieruchomo� ci, 

9.3.ustalenia na rok 2009 stawek podatku od � rodków transportowych, 

9.4.ustalenia na rok 2009 stawek dziennej op
aty targowej, 

9.5.zmiany uchwa
y Nr 255/XX/07 Rady Miejskiej w Sosnowcu z dnia 29 
listopada 2007 r. w sprawie ustalenia wzorów formularzy na podatek od 
nieruchomo� ci, 

9.6.op
aty od posiadania psów na 2009 r. 

10. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej na I pó
rocze 2009 r. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwa
 w sprawie: 

11.1.zmian bud� etu miasta Sosnowca na 2008 rok (zmiana XI), 

11.2.przyj� cia dokumentu p.n. ”Plan strategiczny rozwoju Szpitala na lata 2008-
2014” Samodzielnego Publicznego Zespo
u Zak
adów Opieki Zdrowotnej 
„Szpital Miejski” w Sosnowcu przy ul.Szpitalnej 1, 

11.3.przyj� cia do realizacji „Rocznego Programu wspó
pracy miasta Sosnowca z 
organizacjami pozarz� dowymi oraz podmiotami prowadz� cymi dzia
alno��  
po� ytku publicznego, 

11.4.ustalenia wysoko� ci stawki procentowej op
aty adiacenckiej naliczanej z 
tytu
u wzrostu warto� ci nieruchomo� ci w wyniku wybudowania urz� dze�  
infrastruktury technicznej, 

11.5.wyra� enia zgody na wykorzystanie wizerunku herbu miasta Sosnowca na 
kalendarzach � ciennych „Sosnowiec 2009”, które zamierza wyda�  Agencja 
Reklamowa CRUX z Katowic, 

11.6.zmiany przebiegu ul. Jana Kili� skiego i okre� lenia przebiegu ul. ks. 
W
odzimierza Sedlaka, istniej� cych dróg gminnych, po
o� onych w granicach 
administracyjnych Sosnowca - miasta na prawach powiatu, 

11.7.okreslenia liczby przeznaczonych do wydania nowych licencji na przewóz 
osób taksówk�  w 2009 roku, 

11.8.nieodp
atnego przej� cia na maj� tek gminy Sosnowiec o� wietlenia przy ul. 
27 stycznia nr 18-20-22-24 (rejon domów dla powodzian) w Sosnowcu, 

11.9.nadania Regulaminu Stra� y Miejskiej w Sosnowcu, 

11.10.zmiany Uchwa
y Nr 263/XIX/95 z dnia 21 grudnia 1995 roku w sprawie 
powo
ania Zespo
u Obs
ugi Finansowo-Ksi� gowej Placówek O� wiatowych Nr 5 
w Sosnowcu ul. Staropogo� ska 64 a z pó� niejszymi zmianami, 

11.11.przyznania zapomogi radnemu Rady Miejskiej w Sosnowcu Jackowi 
Palusi� skiemu, 

11.12.okre� lenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszka� cami 
miasta Sosnowca, 

11.13.skargi pana Zbigniewa Weron na Prezydenta Miasta Sosnowca, 

11.14.skargi pani Anny 	 mijewskiej i pani Barbary � piewakowskiej na Miejskiego 
Rzecznika Konsumentów, 

11.15.skargi pana Aleksandra Kury na Dyrektora MZZL w Sosnowcu, 
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11.16.przekszta
cenia Samodzielnego Publicznego Zespo
u Zak
adów Opieki 
Zdrowotnej „Szpital Miejski” w Sosnowcu poprzez utworzenie Poradni 
Medycyny Sportowej, 

11.17.zatwierdzenia zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Zespo
u 
Zak
adów Opieki Zdrowotnej „Szpital Miejski” w Sosnowcu, 

 11.18.apelu do Sejmu RP i Rz� du RP o wszcz� cie procedur legislacyjnych, 
zmierzaj� cych do ustalenia zmiany w obowi� zuj� cym ustawodawstwie w 
zakresie sfinansowania budowy, przebudowy, remontów  i utrzymania dróg 
krajowych w granicach administracyjnych miast na prawach powiatów. 

12.Informacja na temat „Kontroli porównawczej wp
ywów z podatku od 
nieruchomo� ci od CTL Maczki-Bór w latach 2003-2007” przeprowadzonej przez 
Komisj�  Rewizyjn�  RM. 

13.Interpelacje, zapytania i wnioski. 

14.Komunikaty. 

15.Zako� czenie obrad. 

 
Przed dalsz�  cz�� ci�  posiedzenia przewodnicz� cy poprosi
 o zabranie g
osu pos
a 
na Sejm RP Witolda Klepacza. 
 
Pose
 na sejm RP W.Klepacz poinformowa
, � e: 
1) Sprawa poruszana w apelu dotycz� cym finansowania dróg krajowych by
a ju�  
omawiana na wielu spotkaniach z samorz� dowcami, m.in. podczas spotkania 
zespo
u parlamentarno-rz� dowego w Katowicach, który dzia
a przy � l� skim Zwi� zku 
Gmin i Powiatów. Na kanwie stanowiska � l� skiego Zwi� zku Gmin i Powiatów Klub 
Parlamentarny Lewicy podj� 
 inicjatyw�  ustawodawcz�  w sprawie przej� cia 
finansowania przez bud� et pa� stwa dróg krajowych w granicach miast na prawach 
powiatu. Natomiast poparcie przez inne gminy apelu Rady Miasta W
oc
awka 
przyczyni si�  do tego, � e inicjatywa ustawodawcza zyska poparcie wszystkich opcji 
politycznych i szybciej rozpoczn�  si�  nad nim prace legislacyjne. 
2) Obecnie w Sejmie tocz�  si�  prace nad bud� etem pa� stwa na rok 2009. W 
przysz
ym tygodniu odb� d�  si�  g
osowania nad poprawkami do bud� etu, a niektóre z 
nich dotycz�  Sosnowca i Zag
� bia. I tak poinformowa
, � e zg
osi
 nast� puj� ce 
poprawki: 
- I poprawka dotyczy po
� czenia drogowego S-1 z DK-94 (droga: Sosnowiec- 
S
awków, przez tereny terminala). Obecnie brak jeszcze kategorii planowanego 
po
� czenia. Poprawka opiewa na kilkadziesi� t milionów z
otych, które powinny 
zabezpieczy�  zarówno prace projektowe, jak i rozpocz� cie prac budowlanych w 
przysz
ym roku. 
- II poprawka dotyczy dofinansowania stadionu MOS-u przy Al. Mireckiego – II etap – 
budowa zaplecza socjalnego.  
- III poprawka dotyczy D� browy Górniczej – dofinansowanie modernizacji O� rodka 
dla Dzieci Niepe
nosprawnych, g
ównie z wad�  wzroku. Jest to o� rodek przyjmuj� cy 
dzieci z ca
ego Zag
� bia, a tak� e z ca
ej Polski. 
- IV poprawka dotyczy robót przygotowawczych i inwestycyjnych w górnictwie. Klub 
Poselski Lewicy z
o� y
 poprawk�  na 406 mln z
, które maj�  zabezpieczy�  potrzeby 
górnictwa w roku 2009.  
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Poniewa�  trzy pierwsze poprawki maj�  charakter regionalny, natomiast ostatnia 
posiada wymiar krajowy istnieje du� e prawdopodobie� stwo, � e uzyskaj�  one 
wystarczaj� ce poparcie.  
 
Na zako� czenie pose
 W.Klepacz z
o� y
 wszystkim zebranym � yczenia � wi� teczne i 
noworoczne, wyja� niaj� c, � e prawdopodobnie nie b� dzie móg
 uczestniczy�  w sesji 
grudniowej, której termin jest zbie� ny z posiedzeniem Sejmu. 
 
 
Ad.3.Przyj � cie protoko
ów z XXXIV i XXXV sesji RM.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przypomnia
, � e protoko
y z XXXIV i XXXV sesji RM 
znajdowa
y si�  do wgl� du w Biurze Rady Miejskiej. Poniewa�  nie zg
oszono uwag do 
ich tre� ci, przewodnicz� cy podda
 je kolejno pod g
osowanie. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 27 radnych: 
                                            za                     -  27, 
                                            przeciw             -   0, 
                                            wstrzyma
o si�   -   0, 
protokó
 z XXXIV sesji Rady Miejskiej zosta
 przyj� ty. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 27 radnych: 
                                            za                     -  27, 
                                            przeciw             -   0, 
                                            wstrzyma
o si�   -   0, 
protokó
 z XXXV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej zosta
 przyj� ty. 
 
 
Ad.4.Informacje.  
 
Ad.4.1.Informacja Przewodnicz� cego RM o dzia
aniach Rady w okresie 

mi� dzysesyjnym. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 informacj�  o pracach komisji, której tre��  
stanowi za
� cznik do protoko
u.  

 Ponadto poinformowa
, � e w okresie mi� dzysesyjnym mia
y miejsce nast� puj� ce 
wydarzenia, w których uczestniczyli radni: 
 
- W zwi� zku z pocz� tkiem roku szkolnego odby
o si�  wiele uroczysto� ci w szko
ach 
i przedszkolach, takich jak: pasowanie na ucznia lub wr� czenie certyfikatów. 
 
- 6 listopada – Otwarcie wystawy o „Trójk� cie Trzech Cesarzy” w Muzeum 

Miejskim. Odwiedzenie tej wystawy przewodnicz� cy poleci
 
wszystkim szko
om. 

 
- 11 listopada – Uroczysto� ci z okazji � wi� ta Niepodleg
o� ci, w tym m.in. uroczysta 

Msza � w. za Ojczyzn�  w Katedrze. W tym dniu w Pa
acu Kultury 
Zag
� bia w D� browie Górniczej mia
a miejsce uroczysta akademia 
po� wi� cona � wi� tu Odzyskania Niepodleg
o� ci przygotowana 
przez uczniów szkó
 licealnych.  
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Przewodnicz� cy stwierdzi
, � e przygotowanie takiej akademii w Sosnowcu nie 
by
oby mo� liwe, poniewa�  Teatr Zag
� bia nie udost� pni
by w godzinach 
dopo
udniowych swoich pomieszcze�  uczniom. 
 
- 15 listopada – Uroczysto��  z okazji 100-lecia Liceum Ogólnokszta
c� cego 

im.E.Plater. W czasie uroczysto� ci sztandar szko
y odznaczony 
zosta
 Odznak�  „Zas
u� ony dla Miasta Sosnowca”. 

 
- 21 listopada – Uroczysto��  z okazji 80-lecia Szko
y Podstawowej Nr 15, w której 

uczestniczyli jej znani absolwenci, jak: prof. Jadwiga Roma� ska, 
Jacek Cygan oraz pan Bogus
aw Kaba
a. 

 
- 24 listopada – Konferencja w siedzibie KWK „Kazimierz-Juliusz” zorganizowania 

przez pos
a na Sejm RP J.Pi� t�  na temat „Rozwój górnictwa a 
ochrona � rodowiska”. W konferencji uczestniczyli przedstawiciele 
w
adz wojewódzkich, rz� du i parlamentu, a tak� e w
adz górnictwa.  

 - Konferencja zorganizowana w Biurze Poselskim PO, dotycz� ca 
nadania nazwy „im. Jana Kiepury” dla lotniska w Pyrzowicach. 
Apel Rady Miejskiej w tej sprawie powinien zosta�  przyj� ty 
podczas nast� pnej sesji.  

 
Informacja o imprezach, w których uczestniczy
 radny J.Bosak znajduje si�  w 
materia
ach sesyjnych. 
 
 
Ad.4.2.Informacja Prezydenta Miasta o pracy w okresie mi� dzysesyjnym.  
 
Prezydent K.Górski przedstawi
 nast� puj� c�  informacj� : 

Wczoraj, razem z parlamentarzystami i samorz� dowcami z terenu Zag
� bia 
D� browskiego, podpisa
em list otwarty w sprawie nadania imienia Jana Kiepury 
portowi lotniczemu w Pyrzowicach (wcze� niej w tej sprawie osobi� cie wystosowa
em 
wyst� pienie do Prezesa Górno� l� skiego Towarzystwa Lotniczego). Jednocze� nie to 
samo gremium podpisa
o list popieraj� cy budow�  linii kolejowej 
� cz� cej Katowice ze 
wspomnianym portem lotniczym, której trasa przebiega
aby przez obszar naszego 
regionu.  
W okresie mi� dzysesyjnym Kolegium Kierownictwa Urz� du Miejskiego obradowa
o 5 
razy i rozpatrzy
o ponad 180 spraw.  
 
1.Problematyka bud� etowa. 
Zako� czone zosta
y prace nad projektem bud� etu miasta na 2009 rok. Projekt 
uchwa
y bud� etowej przekazany zosta
 zgodnie z obowi� zuj� cymi przepisami do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach celem zaopiniowania. Dokument ten 
jest aktualnie omawiany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady Miejskiej. 
Jak zawsze w pracach nad bud� etem trzeba by
o poszukiwa�  kompromisu pomi� dzy 
licznymi wnioskami skutkuj� cymi wydatkami z kasy miejskiej a mo� liwo� ciami 
finansowymi wynikaj� cymi z przychodów.  
B� dzie to bud� et szczególny dlatego, i�  po raz pierwszy przekroczy on kwot�  240 
mln z
 na inwestycje oraz z uwagi na oczekiwane � rodki unijne. Niestety wszystkie 
projekty do momentu uzyskania � rodków unijnych (podpisania umów) nale� y 
zabezpieczy�  ze � rodków w
asnych. St� d tak du� y planowany kredyt. Dodatkowym 
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elementem, który b� dzie mia
 wp
yw na ten bud� et jest � wiatowy kryzys finansowy, 
którego efekty odczuwa ju�  wiele firm z terenu Zag
� bia. 
Przechodz� c do spraw bie�� cych informuj� , � e Kolegium Kierownictwa Urz� du 
Miejskiego zaopiniowa
o pozytywnie projekt zarz� dzenia w/s zmian w bud� ecie. Po 
jego wej� ciu w � ycie zwi� kszono dochody i wydatki o kwot�  ponad 2 mln 71 tys. z
, w 
tym: 

·  Ponad 666 tys. z
 z przeznaczeniem na wyp
at�  zasi
ków z pomocy 
spo
ecznej, 

·  Ponad 652 tys. z
 na dofinansowanie � wiadcze�  pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów, 

·  Ponad 190 tys. z
 – dofinansowanie bie�� cej dzia
alno� ci Domu Pomocy 
Spo
ecznej przy ul. Jagiello� skiej, 

·  Ponad 171 tys. z
 – zwi� kszenie w ramach programu „Pomoc pa� stwa w 
zakresie do� ywiania”, 

·  Ponad 137 tys. z
 na wyp
at�  dodatków dla pracowników socjalnych 
realizuj� cych prac�  socjaln�  w � rodowisku 2008 roku, 

·  Ponad 135 tys. z
 dla Domu Pomocy Spo
ecznej przy ul. Andersa, 
·  41 tys. z
 na dofinansowanie dzia
alno� ci bie�� cej Powiatowego Zespo
u ds. 

Orzekania o Niepe
nosprawno� ci, 
·  Ponad 25 tys. z
 na dofinansowanie dzia
alno� ci punktów konsultacyjnych 

organizowanych w szko
ach przez publiczne poradnie psychologiczno–
pedagogiczne, 

·  Ponad 14 tys. z
 na zakup EEG tak� e dla poradni, 
·  Ponad 11 tys. z
 na doposa� enie poradni psychologiczno – pedagogicznych w 

sprz� t i oprogramowanie do prowadzenia bada�  nad wczesnym wykrywaniem 
zaburze�  w� ród dzieci i m
odzie� y, 

·  Ponad 7 tys. z
 na realizacj�  zadania „Zakup i wymiana sprz� tu oraz 
systemów teleinformatycznych” w ramach „Programu modernizacji Policji, 
Stra� y Granicznej, Pa� stwowej Stra� y Po� arnej w latach 2007 – 2009”, 

·  Prawie 5 tys. z
 na zakup specjalistycznych zestawów do bada�  dzieci do 3 
roku � ycia dla poradni psychologiczno – pedagogicznych, 

·  5 tys. z
 z na zadanie „VII Sesja Zag
� biowska – Arty� ci z Zag
� bia” dla 
Biblioteki Miejskiej , 

·  Ponad 1.700 z
 na zwi� kszenie planu dotacji przeznaczonej na sk
adki dla 
dzieci w placówkach pe
ni� cych funkcje resocjalizacyjne i wychowawcze, 

·  O ponad 1.600 z
 na sfinansowanie w ramach wdra� ania reformy o� wiaty 
wyp
at wynagrodze�  dla nauczycieli za przeprowadzenie cz�� ci ustnej 
poprawkowego egzaminu maturalnego w 2008 r., 

 
Zmniejszono dochody i wydatki o kwot�  ponad 467 tys. z
, w tym: 

·  400 tys. z
 na sk
adki za bezrobotnych nie podlegaj� cych obowi� zkowi 
ubezpieczenia z innego tytu
u, 

·  Ponad 57 tys. z
 na wyp
at�  zasi
ków z pomocy spo
ecznej, 
·  Ponad 10 tys. z
 na op
acanie sk
adek zdrowotnych, 

 
2.Edukacja. 
Zajmuj� c si�  sprawami z zakresu edukacji, Kolegium Kierownictwa zapozna
o si�  z 
projektem zarz� dzenia w/s ilo� ci etatów pedagogicznych poza limitem w placówkach 
o� wiatowych na rok szkolny 2008/2009. Po analizie opracowanego przez Wydzia
 



 11 

Edukacji projektu zarz� dzenia dokument ten zosta
 pozytywnie zaopiniowany przez 
cz
onków Kolegium, w efekcie czego zosta
 on zatwierdzony i wszed
 w � ycie. Po 
przyj� ciu tego dokumentu liczba etatów pedagogicznych poza limitem w 
poszczególnych typach szkó
 przedstawia si�  nast� puj� co: 

- etaty wynikaj� ce z godzin poza limitem w szko
ach podstawowych – 97,65, 
- w szko
ach gimnazjalnych – 130,54, 
- w szko
ach ponadgimnazjalnych – 183,99. 

Zawiadamiaj� c o powy� szym, informuj�  przy okazji, � e rozpocz� te zosta
y prace nad 
regulaminem wynagradzania nauczycieli, który obowi� zywa�  ma od 1.01.2009r. 
Ustalenia, które zostan�  zawarte w nowym regulaminie konsultowane s�  aktualnie z 
organizacjami zwi� zkowymi. Dodam jeszcze, � e w zwi� zku z planowanymi przez 
Ministerstwo Edukacji Narodowej znacznymi podwy� kami dla sta� ystów trzeba 
b� dzie w pracach nad regulaminem wynagradzania uwzgl� dni�  t�  sytuacj� . 
 
3.Zdrowie i opieka spo
eczna. 
W okresie mi� dzysesyjnym cz
onkowie Kolegium Kierownictwa sporo uwagi 
po� wi� cili zagadnieniom zwi� zanym z funkcjonowaniem Szpitala Miejskiego. M.in. 
efektem tych dzia
a�  jest przed
o� ony dzisiaj Wysokiej Radzie do zaakceptowania 
Plan Strategiczny Rozwoju Szpitala Miejskiego na lata 2008 – 2014. W tym miejscu 
nie b� d�  omawia
 szerzej tej problematyki, bowiem b� dzie ku temu okazja w 
odpowiednim punkcie porz� dku obrad dzisiejszej sesji.  
Rozpatruj� c sprawy z zakresu ochrony zdrowia cz
onkowie Kolegium Kierownictwa, 
zaopiniowali pozytywnie projekt zarz� dzenia w/s zmiany planu Wydatków Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwi� zywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdzia
ania Narkomanii na 2008 rok. Po pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
zarz� dzenia i podpisaniu go przeze mnie zwi� kszone zosta
y kwoty przeznaczone 
na: 
·  W zakresie przeciwdzia
ania alkoholizmowi: 
    - modernizacj�  boisk szkolnych – 40 tys. z
, 
    - Miejski O� rodek Psychoterapii i Leczenia Uzale� nienia od Alkoholu – 20 tys. z
, 
    - stanowiska ds. realizacji zada�  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi� zywania    

problemów Alkoholowych – 7 tys. z
, 
     - programy realizowane w � wietlicach � rodowiskowo – socjoterapeutycznych – 7 

tys.  z
,  
     - szkolenie grup zawodowych, cz
onków GKRP w zakresie przeciwdzia
ania  

uzale� nieniom – 5 tys. z
. 
 
Jednocze� nie zmniejszono plan wydatków na: programy profilaktyczne realizowane 
w czasie wypoczynku letniego dzieci i m
odzie� y – 35 tys. z
, inne wydatki zwi� zane z 
profilaktyk�  i rozwi� zywaniem problemów alkoholowych – 44 tys. z
. Zmniejszenia te 
wi���  si�  z niewykorzystaniem � rodków przeznaczonych na poszczególne zadania. 
 
·  W zakresie przeciwdzia
ania narkomanii zwi� kszono plan wydatków na programy 
organizacji, stowarzysze� , instytucji dzia
aj� cych na rzecz propagowania trze� wo� ci 
– ponad 51 tys. z
 oraz na publikacje w mediach, wydawnictwach – 2 tys. z
. 
Zmniejszono plan wydatków w zwi� zku z niewykorzystaniem � rodków na zadania: 
diagnozowanie za� ywania narkotyków przez kierowców – 27 tys. z
, szkolenie grup 
zawodowych w zakresie przeciwdzia
ania uzale� nieniom – 15 tys. z
, dzia
ania 
identyfikuj� ce posiadanie narkotyków przez m
odzie�  w szko
ach – ponad 11 tys. z
. 
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4.Gospodarka komunalna i ochrona � rodowiska. 
Trwaj�  prace nad dokumentami wykonawczymi, które s�  niezb� dne do realizacji 
Programu Pomocy Osobom Zagro� onym Eksmisj� . W zasadzie przygotowania 
zwi� zane z wdro� eniem tego projektu s�  zako� czone. M.in. opracowano projekt 
zarz� dzenia w/s wykonania Uchwa
y Rady Miejskiej, któr�  przyj� to ten program. 
Zarz� dzenie to b� dzie mog
o wej��  w � ycie kiedy nast� pi uprawomocnienie 
przedmiotowej uchwa
y, która zosta
a og
oszona w Dzienniku Urz� dowym 
Województwa � l� skiego nr 198 w dniu 12 listopada 2008 roku. Informuj� c o tej 
sprawie zaznaczam, � e kwestia uruchomienia Programu Pomocy Osobom 
Zagro� onym Eksmisj�  wzbudzi
a du� e zainteresowanie spo
eczne, dlatego te�  z 
du��  uwag�  b� dziemy oczekiwa�  na efekty realizacji tego przedsi� wzi� cia.  
Trwaj�  prace przy „Rewitalizacji osiedla Rudna I” – etap I. W najbli� szym czasie 
powinno nast� pi�  ostateczne zadaszenie budynków, a kolejne prace obejm�  
elewacje. 
 
5.Sport, turystyka i rekreacja. 
Podczas wczorajszego posiedzenia Kolegium Kierownictwa, jego cz
onkowie 
pozytywnie zaopiniowali projekt zarz� dzenia w/s przyznania dotacji na realizacj�  
zada�  publicznych miasta Sosnowca w dziedzinie sportu w II po
owie 2008 roku – 
przyznano dotacje na sportowe szkolenie dzieci i m
odzie� y. I tak, komisja 
konkursowa po wnikliwej analizie zaproponowa
a, aby dotacje przyzna�  6 
podmiotom. S�  to:  

·  Uczniowski Klub Sportowy „Zag
� bie ZSME” – kwota  11 tys. z
, 
·  MKKS „Zag
� bie” Sosnowiec – ponad 10 tys. z
, 
·  MKS-MOS „P
omie� ” – 12 tys. z
, 
·  Uczniowski Klub Sportowy „Huragan” – 10 tys. z
, 
·  Zag
� biowskie Stowarzyszenie Turystyki Rowerowej – 10 tys. z
, 
·  Akademia Pi
karska „Zag
� bie Sosnowiec” – 11 tys. z
. 

 
6.Gospodarka nieruchomo� ciami. 
W tym bloku tematycznym przedstawiam krótk�  informacj�  odnosz� c�  si�  do 
nieruchomo� ci po
o� onej przy ul. 3 Maja – teren za „Sezamem”. Otó�  na 
nieruchomo��  t�  og
oszony zosta
 pisemny przetarg nieograniczony. Pomimo, i�  
informacja o przedmiotowym przetargu by
a upowszechniana na wiele sposobów 
(m.in. og
oszenie w „Rzeczpospolitej”, strona internetowa, tablice og
osze� , tak� e 
informacja o nieruchomo� ci obj� tej przetargiem promowana by
a na V 
� rodkowoeuropejskich Targach Nieruchomo� ci w Warszawie i EXPO REAL: w 
Monachium) w dniu otwarcia ofert nie wp
yn� 
a � adna i przetarg nie zosta
 
rozstrzygni� ty. Informuj� c o powy� szym, podkre� lam, � e pocz� tkowo kupnem 
przedmiotowej nieruchomo� ci zainteresowane by
y cztery podmioty, które nie z
o� y
y 
jednak ostatecznie ofert, uzasadniaj� c to niepewn�  aktualnie sytuacj�  na rynku 
nieruchomo� ci. Dwie z tych firm zasygnalizowa
y, � e w przypadku ponownego 
og
oszenia przetargu w terminie pó� niejszym przyst� pi�  do post� powania.  
Przypominam, � e w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego teren ten 
przeznaczony jest pod us
ugi centrotwórcze, w tym wielkopowierzchniowe obiekty 
handlowe oraz urz� dzenia infrastruktury technicznej i urz� dzenia budowlane, obiekty 
ma
ej architektury, dojazdy, ci� gi piesze, a tak� e ziele�  dekoracyjna.   
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7.Sprawy ró� ne. 
Od dzi�  z wizyt�  w Sosnowcu  przebywa delegacja Izby Handlowej, Przemys
owej i 
Us
ug z Maroka. Przedstawiciele maroka� skich przedsi� biorców spotkali si�  z 
w
adzami miasta, a tak� e lokalnymi inwestorami i reprezentantami instytucji 
otoczenia biznesu. Zapoznaj�  si�  równie�  z obiektem i ofert�  Centrum 
Wystawienniczo-Targowego Expo Silesia. Na terenie Expo Silesia sosnowieccy 
przedsi� biorcy b� d�  mie�  mo� liwo��  nawi� zania bezpo� rednich kontaktów 
biznesowych z maroka� skimi firmami dzia
aj� cymi w takich bran� ach jak: 
budownictwo, produkcja � ywno� ci, odzie� y, cz�� ci samochodowych, metalurgia i 
kamieniarstwo. 
 
W dniu dzisiejszym w Wi� le odbywa si�  Konferencja pod auspicjami Marsza
ka 
Województwa, na któr�  zosta
em zaproszony, dlatego prosz�  o zwolnienie mnie z 
dalszej cz�� ci sesji. Obrady maj�  na celu okre� lenie kierunków rozwoju województwa 
do roku 2020.  
 
W dniu 20 listopada br. Szpital Miejski w Sosnowcu przy ul. Zegad
owicza otrzyma
 
zakupiony ze � rodków Fundacji Timkena sprz� t rehabilitacyjny na realizacj�  
programu ograniczenia schorze�  uk
adu kr�� enia i skutków do 2016 roku. Na ten cel 
przeznaczono kwot�  73 tys. z
. 
21 listopada br. Szpital Miejski przy ul. 3 Maja otrzyma
 wyposa� enie sali porodowej 
sfinansowane ze � rodków Fundacji Timken w ramach programu zapobiegania 
wcze� niactwa oraz zmniejszenia � miertelno� ci i powik
a�  oko
oporodowych u kobiet 
ci�� arnych i noworodków miasta Sosnowca. Na ten cel przeznaczono kwot�  118 tys. 
z
. 
W dniu 22 listopada br. w budynku Szpitala Miejskiego przy ul. Szpitalnej w ramach 
akcji Promocja Zdrowia odby
y si�  bezp
atne badania specjalistyczne, m.in. badanie 
pami� ci.  
 
W dniu 11 listopada br. uroczysto� ci z okazji � wi� ta Niepodleg
o� ci odbywa
y si�  w 
ró� nych punktach Sosnowca, m.in. na Maczkach, gdzie równie�  bardzo pi� kn�  
akademi�  przygotowa
a sosnowiecka m
odzie� . M
odzie�  wyst� powa
a tak� e w 
szkole przy ul. Wawel. Odno� nie natomiast uwagi przewodnicz� cego o 
nieudost� pnianiu pomieszcze�  przez Teatr Zag
� bia, to wiele odpowiednich sal 
znajduje si�  przy szko
ach. Jest tak� e du� a scena w Domu Kultury „Kazimierz”, z 
której mo� e korzysta�  m
odzie� .  
 
Dzi� kuj�  bardzo za aktywno��  wszystkich o� rodków kultury, które przygotowa
y w 
ostatnim miesi� cu kilkadziesi� t imprez. Ich wykaz do
� cz�  do materia
ów sesyjnych. 
 
Do wa� niejszych wydarze�  sportowych w okresie mi� dzysesyjnym mo� na zaliczy� : 
- 8 listopada br. – Ogólnopolski Turniej w szabli dziewcz� t i ch
opców o puchar 
Burmistrza Dzielnicy Warszawa-Weso
a, w którym startowali sosnowieccy 
zawodnicy. Kinga Dró� d�  zdoby
a II miejsce, a Mateusz Kowali
o VII miejsce. 
Wykaz pozosta
ych imprez za
� cz�  do materia
ów sesyjnych. 
 
Na zako� czenie chcia
bym zaapelowa�  o wspó
prac�  nad projektem bud� etu, z 
uwzgl� dnieniem wi� kszych mo� liwo� ci skorzystania ze � rodków unijnych.  
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Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski stwierdzi
, � e mówi� c o Teatrze Zag
� bia mia
 na 
my� li, � e wyst� p w tym miejscu by
by nobilitacj�  dla m
odych ludzi.  
Przyzna
 równie� , � e tak jak wspomina
 Prezydent, � wiatowy kryzys wp
ywa na 
gospodark�  zarówno polsk� , jak i lokaln� , podaj� c jako przyk
ad pismo inwestora, 
który zakupi
 dawne zak
ady „Wanda”, o czasowym zawieszeniu inwestycji z uwagi 
na problemy kredytowe. 
 
 
Ad.5.Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wniosk i. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zapozna
 zebranych z tre� ci�  interpelacji, które 
podczas poprzedniej sesji oraz w okresie mi� dzysesyjnym zg
osili radni. Ww. 
wykaz interpelacji znajduje si�  w materia
ach sesyjnych. Poinformowa
, � e radni 
otrzymali odpowiedzi pisemne. 
 
 
Ad.6.Omówienie fazy finalnej Projektu „Gospodarka � ciekowa w Sosnowcu” 

(przekazanie maj � tku do eksploatacji Rejonowemu Przedsi � biorstwu 
Wodoci � gów i Kanalizacji S.A. w Sosnowcu).  

a)Informacja o przygotowaniu Projektu „Gospodarka w odno- � ciekowa  
w Sosnowcu- etap II, celem aplikowania o � rodki finansowe w Funduszu 
Spójno � ci;  

b)Informacja o realizacji Projektu „Budowa kompleks owego systemu 
gospodarki odpadami w Sosnowcu”.  

 
Ad.6.1.Wyst� pienie Prezydenta Miasta. 
 
Zast� pca prezydenta R.	ukawski przedstawi
 informacj� , której tre��  stanowi 
za
� cznik do protoko
u. 
Ad.a) Doda
, � e Sosnowiec liczy na szybk�  zmian�  ustawy o prywatyzacji i 
komercjalizacji przedsi� biorstw pa� stwowych, która pozwoli na przej� cie od skarbu 
pa� stwa pozosta
ych (32,5%) akcji RPWiK. Poinformowa
 równie� , � e koszt ca
o� ci 
zadania „Gospodarka wodno-� ciekowa w Sosnowcu” wyniesie w zale� no� ci od 
Studium Wykonalno� ci od 450 do 600 mln z
 i b� dzie jednym z najwi� kszych 
przedsi� wzi��  na terenie miasta. Ze wzgl� du natomiast na zmian�  warunków 
konkursu, gmina zmuszona jest wykona�  dokumentacj�  techniczn�  tego 
przedsi� wzi� cia. 
 
Ad.6.2.Zapytania, opinie i uwagi radnych. 
 
Wobec braku uwag do przedstawionej informacji, przewodnicz� cy przeszed
 do 
realizacji dalszej cz�� ci porz� dku dziennego. 
 
 
Ad.7. � wiadczenia pomocy spo
ecznej realizowane na terenie  miasta.  
 
Ad.7.1. Wyst� pienie Prezydenta Miasta. 
 
Zast� pca prezydenta Z.Jaskiernia przedstawi
 informacj� , której tre��  stanowi 
za
� cznik do protoko
u. 
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Ad.7.2. Zapytania, uwagi i opinie radnych. 
 
Radni nie zg
osili � adnych uwag. 
 
 
Ad.8.Sytuacja placówek s
u � by zdrowia w mie � cie, dla których organem 

za
o� ycielskim jest gmina.  
 
Ad.8.1.Wyst� pienie Prezydenta Miasta. 
 
Zast� pca prezydenta Z.Jaskiernia przedstawi
 informacj� , której tre��  stanowi 
za
� cznik do protoko
u. 
 
Ad.8.2.Uwagi, zapytania i opinie radnych. 
 
Wobec braku uwag ze strony radnych przewodnicz� cy og
osi
 przerw� , podczas 
której odby
o si�  posiedzenie Komisji Bud� etowej. 
 
Przerwa trwa
a od godziny 1245 do godziny 1350. 
 
 
Ad.9.Uchwalenie stawek podatków i op
at lokalnych n a 2009 rok.  
 
Ad.9.1.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie ustalenia wysoko� ci stawek 

podatku od nieruchomo� ci na 2009r. obowi� zujacych na terenie miasta 
Sosnowca. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Bud� etowej.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 20, 
    przeciw            -  1, 
    wstrzyma
o si�  -  3, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 468/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.9.2.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie zwolnie�  w podatku od 

nieruchomo� ci. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Bud� etowej.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 23 radnych: 

    za                    - 22, 
    przeciw            -  0, 



 16 

    wstrzyma
o si�  -  1, 
zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 469/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.9.3.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie ustalenia na rok 2009 stawek 

podatku od � rodków transportowych. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Bud� etowej.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 22, 
    przeciw            -  1, 
    wstrzyma
o si�  -  1, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 470/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.9.4.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie ustalenia na rok 2009 stawek 

dziennej op
aty targowej. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Bud� etowej.  
 
Radny K.Ha
adus przypomnia
, � e roczne wp
ywy do bud� etu miasta z tytu
u op
aty 
targowej wynosz�  30 tys. z
, czyli 2,5 tys. z
 miesi� cznie. Poniewa�  op
at�  t�  
pobieraj�  stra� nicy miejscy, to doliczaj� c do tego koszt rozliczenia op
aty przez 
urz� dników, wp
ywy z tej op
aty równowa� one s�  kosztem jej poboru. Stwierdzi
 
ponadto, � e op
ata targowa mia
a swoje uzasadnienie, kiedy targowiska 
organizowane by
y na publicznych placach, rynkach i ulicach natomiast pobieranie 
op
aty targowej na targowiskach zorganizowanych nie ma sensu, poniewa�  
handluj� cy tam ponosz�  ju�  inne op
aty. Zdaniem radnego istnieje równie�  obawa, 
� e ca
o��  op
aty targowej nie wp
ywa do bud� etu miasta. W zwi� zku z powy� szym 
zg
osi
 wniosek o wniesienie poprawki polegaj� cej na dodaniu w § 4 s
ów: 
„oraz na zorganizowanych targowiskach i targowiskach pod dachem, w przypadku 
gdy obowi� zani do uiszczania op
aty ponosz�  koszty utrzymania targowiska”.  
 
Radny A.Ch� ci� ski zapyta
, czy proponowana poprawka nie narusza zasady 
konkurencji wobec osób prowadz� cych handel w lokalach sklepowych, za który 
p
ac�  czynsz. 
 
Radny K.Ha
adus wyja� ni
, � e jego poprawka dotyczy w
a� nie zwolnienia z op
aty 
targowej osób, które ponosz�  ju�  koszty w postaci czynszu i op
at za media.  
 
Radny K.Winiarski wyrazi
 w� tpliwo�� , czy sformu
owanie „ponosz�  koszty 
utrzymania targowiska” jest w
a� ciwe, poniewa�  na targowisku miejskim przy ul. 
Bohaterów Monte Cassino czynsz dzier� awny p
acony przez handluj� cych, stanowi 
bezpo� rednio dochód gminy, a wi� c nie jest przeznaczony na koszty utrzymania 
targowiska. 
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Radny M.Adamiec stwierdzi
, � e radny K.Ha
adus nie ma � adnych dowodów na to, 
� e op
ata targowa nie wp
ywa w pe
nej wysoko� ci do bud� etu gminy i w zwi� zku z 
tym poprosi
 o nieu� ywanie tego argumentu. Ponadto zwróci
 uwag� , � e miasto 
d�� y do tego, aby handel dzia
a
 w sposób uporz� dkowany, poniewa�  zyskuje na 
tym wygl� d miasta. Stwierdzi
 równie� , � e je� eli op
ata ta zostanie zniesiona dla 
wspomnianej grupy osób, to automatycznie wzrosn�  op
aty czynszowe pobierane 
przez administratorów targowisk, a wi� c zysk zamiast do kasy miasta wp
ynie do 
prywatnych przedsi� biorców, a miasto potrzebuje ka� dych pieni� dzy. Zatem 
zdaniem radnego pobieranie op
aty targowej jest uzasadnione.  
 
Radny K.Ha
adus stwierdzi
, � e radny M.Adamiec nie zrozumia
 jego wniosku, 
poniewa�  celem jego jest zwolnienie z op
aty osób handluj� cych w
a� nie na 
zorganizowanych targowiskach, a nie w przypadkowych miejscach na ulicach i 
placach. Odno� nie natomiast dbania o wp
ywy do bud� etu miasta, to w
a� nie to 
zwolnienie zmniejszy koszt poboru, który przewy� sza wp
ywy z tytu
u op
aty.  
 
Radny T.Ba� bu
a zg
osi
 wniosek, aby podj��  uchwa
�  w brzmieniu przed
o� onym 
przez Prezydenta Miasta i pozytywnie zaopiniowanym przez Komisj�  Bud� etow� .  
 
Radny K.Ha
adus przypomnia
, � e zg
asza
 swój wniosek na posiedzeniu Komisji 
Bud� etowej, ale poniewa�  nie uzyska
 on aprobaty, zg
asza go ponownie na sesji. 
 
Naczelnik Wydzia
u Podatków pani Ewa Dela poinformowa
a, � e przyj� cie wniosku 
radnego K.Ha
adusa b� dzie skutkowa
o tym, � e wp
ywy do bud� etu gminy b� d�  co 
najmniej o 50% ni� sze. Doda
a, � e zwolnieni z op
aty targowej s�  p
atnicy podatku 
od nieruchomo� ci.  
 
Przewodnicz� cy D. Miklasi� ski zapyta
, czy by
 przypadek wyst� pienia o zwolnienie 
z podatku od nieruchomo� ci. 
 
Naczelnik E.Dela poinformowa
a, � e nie by
o takiego przypadku. 
 
Przewodnicz� cy D. Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie wniosek K.Ha
adusa. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 13, 
    przeciw            - 11, 
    wstrzyma
o si�  -  2, 

wniosek zosta
 przyj� ty. 
 
Przewodnicz� cy D. Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie projekt uchwa
y z 
uwzgl� dnieniem wniesionej poprawki. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 17, 
    przeciw            -  3, 
    wstrzyma
o si�  -  4, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 471/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
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Ad.9.5.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie zmiany uchwa
y Nr 255/XX/07 
Rady Miejskiej w Sosnowcu z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie ustalenia 
wzorów formularzy na podatek od nieruchomo� ci. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Bud� etowej.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 27 radnych: 

    za                    - 27, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 472/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.9.6.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie op
aty od posiadania psów na 

2009 r. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Bud� etowej 
oraz poinformowa
, � e tekst autopoprawki otrzymali wszyscy radni.  
 
Radny A.Ch� ci� ski zapyta
, czy prawd�  jest, � e w roku przysz
ym rozpocznie si�  
czipowanie psów wydawanych ze schroniska dla zwierz� t. Doda
, � e odpowied�  na 
to pytanie warunkuje sposób g
osowania nad przyj� ciem tego podatku. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski potwierdzi
, � e czipowanie b� dzie wykonywane na 
� yczenie oraz obejmie psy wydawane ze schroniska dla zwierz� t. Nast� pnie 
podda
 pod g
osowanie projekt uchwa
y. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 25 radnych: 

    za                    - 19, 
    przeciw            -  3, 
    wstrzyma
o si�  -  3, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 473/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.10.Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej na I pó 
rocze 2009 r.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski poinformowa
, � e projekt uchwa
y otrzymali wszyscy 
radni oraz przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Rozwoju Miasta i Ochrony 
� rodowiska. Poinformowa
, � e plan, który otrzymali radni uzupe
niony zosta
 o 
tematy zg
oszone przez Wydzia
 Ochrony � rodowiska i Rolnictwa, a wynikaj� ce z 
ustawowego obowi� zku przyj� cia przez Rad�  sprawozda�  i aktualizacji przyj� tych 
uchwa
ami programów z zakresu ochrony � rodowiska. Doda
, � e ww. tematy 
traktowa�  nale� y jako autopoprawk� . 
 
Uwag brak. 
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W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 26, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 474/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.Rozpatrzenie projektów uchwa
.  
 
 
Ad.11.1.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie zmian bud� etu miasta 

Sosnowca na 2008 rok (zmiana XI). 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Bud� etowej 
oraz poinformowa
, � e tekst autopoprawki otrzymali wszyscy radni.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 25, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  1, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 475/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.2.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie przyj� cia dokumentu p.n. ”Plan 

strategiczny rozwoju Szpitala na lata 2008-2014” Samodzielnego Publicznego 
Zespo
u Zak
adów Opieki Zdrowotnej „Szpital Miejski” w Sosnowcu przy 
ul.Szpitalnej 1. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Zdrowia, 
Rodziny i Opieki Spo
ecznej.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 25, 
    przeciw            -  1, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 476/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
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Ad.11.3.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie przyj� cia do realizacji 
„Rocznego Programu wspó
pracy miasta Sosnowca z organizacjami 
pozarz� dowymi oraz podmiotami prowadz� cymi dzia
alno��  po� ytku 
publicznego. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywne opinie Komisji Spraw 
Obywatelskich, Administracji oraz Inwentaryzacji Mienia Komunalnego, Komisji 
Zdrowia, Rodziny i Opieki Spo
ecznej, Komisji Kultury, Sportu i Rekreacji oraz 
Komisji O� wiaty oraz poinformowa
, � e tekst autopoprawki otrzymali wszyscy radni.  
 
Radny K.Winiarski poprosi
 o ostateczne wyja� nienie, czy w Sosnowcu jest osoba, 
która zosta
a formalnie powo
ana na stanowisko pe
nomocnika ds. wspó
pracy z 
organizacjami pozarz� dowymi, a je� eli tak, to kto jest t�  osob� . Przypomnia
, � e 
podczas jednego z posiedze�  komisji w sprawie tej pad
y dwie ró� ne odpowiedzi 
od dwóch zast� pców prezydenta, a w projekcie uchwa
y istnieje zapis mówi� cy o 
takim stanowisku. 
 
Zast� pca prezydenta R.	ukawski  poinformowa
, � e od roku 2002 jest osoba, która 
pe
ni t�  funkcj� , ale nie zosta
a powo
ana na to stanowisko. Doda
, � e projekt 
uchwa
y dotyczy stanu na rok 2009, dlatego skoro radni uwa� aj� , � e nale� y 
oficjalnie powo
a�  takiego pe
nomocnika, to zostanie on powo
any. Wyja� ni
, � e nie 
sta
o si�  to do tej pory, poniewa�  od d
u� szego czasu ze wzgl� dów lokalowych nie 
mo� e zosta�  dokonana zmiana organizacyjna, polegaj� ca na utworzeniu Wydzia
u 
Polityki Spo
ecznej, który nadzorowa
 b� dzie t�  sfer�  dzia
alno� ci w mie� cie. Po 
powo
aniu ww. wydzia
u mo� na b� dzie zadecydowa� , czy pe
nomocnikiem 
zostanie jego naczelnik lub czy powo
ana zostanie na to stanowisko inna osoba. 
Poprosi
, aby ta sytuacja nie wp
yn� 
a na decyzj�  radnych odno� nie podj� cia 
uchwa
y.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie projekt uchwa
y. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 27 radnych: 

    za                    - 24, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  3, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 477/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.4.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie ustalenia wysoko� ci stawki 

procentowej op
aty adiacenckiej naliczanej z tytu
u wzrostu warto� ci 
nieruchomo� ci w wyniku wybudowania urz� dze�  infrastruktury technicznej. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywne opinie Komisji Bud� etowej 
oraz Komisji Rozwoju Miasta i Ochrony � rodowiska z jednoczesn�  propozycj�  
zmian�  stawki na 35%. Przypomnia
, � e projekt uchwa
y przed
o� ony przez 
prezydenta zawiera
 stawk�  50%. 
 
Radny K.Ha
adus stwierdzi
, � e op
ata adiacencka pobierana jest nie w momencie 
sprzeda� y nieruchomo� ci, której warto��  wzros
a, ale w momencie wydania decyzji 
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po wykonaniu przez gmin�  inwestycji podnosz� cej warto��  s� siaduj� cych 
nieruchomo� ci. Doda
, � e do tej pory gminne inwestycje traktowane by
y jako co�  
po�� danego i oczekiwanego przez mieszka� ców, ale w wyniku podj� cia tej 
uchwa
y w
a� ciciele nieruchomo� ci, gdzie inwestycja taka zosta
a zrealizowana 
b� d�  musieli wp
aci�  do bud� etu gminy spor�  kwot�  pieni� dzy, a wi� c mog�  
zacz��  obawia�  si�  takich inwestycji. Zwróci
 uwag� , � e taka op
ata by
aby 
zasadna w przypadku sprzeda� y nieruchomo� ci, której warto��  wzros
a na skutek 
przeprowadzenia przez gmin�  inwestycji, ale je� eli nieruchomo��  ma tylko 
przechodzi�  z pokolenia na pokolenie, to wprowadzenie tej op
aty jest 
jednoznaczne z wprowadzeniem podatku maj� tkowego od posiadania gruntu. 
Stwierdzi
, � e op
ata ta b� dzie bardzo dotkliwie odczuwana przez mieszka� ców 
naszego miasta i w zwi� zku z tym zaproponowa
 odrzucenie tej uchwa
y. 
 
Radny A.Jagie

owicz zapyta
, czy w przysz
ym roku przewidziane s�  wp
ywy z 
tytu
u tej op
aty i w jakiej wysoko� ci, a je� eli nie ma, to jakie by
y � rednie wp
ywy z 
op
aty adiacenckiej w ostatnich 2-3 latach. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski poinformowa
, � e z tytu
u op
aty adiacenckiej nie 
zaplanowano wp
ywów do bud� etu na rok 2009, a w ostatnich latach op
ata ta nie 
by
a pobierana. Doda
, � e w latach 1975-76 po wybudowaniu kanalizacji naliczona 
zosta
a taka op
ata, ale na skutek protestów mieszka� ców op
ata zosta
a 
anulowana.  
 
Radny Z.Dziewanowski zapyta
, czy op
ata adiacencka wprowadzana jest, maj� c w 
zamy� le realizacj�  w najbli� szym czasie II etapu programu „Gospodarka � ciekowa 
w Sosnowcu”, w ramach którego nast� pi�  pod
� czenia do kanalizacji domów, które 
do tej pory posiada
y szamba, g
ównie w dzielnicach wschodnich miasta. 
Stwierdzi
, � e je� eli tak, to ju�  szykuje si�  lawina protestów, a mieszka� cy zaczn�  
si�  obawia�  inwestycji, które w XXI wieku s�  standardem.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski doda
, � e op
aty adiacenckie ponios�  tylko osoby 
posiadaj� ce uporz� dkowany stan prawny nieruchomo� ci z za
o� on�  ksi� g�  
wieczyst� . Zwróci
 równie�  uwag� , � e op
at tych nie ponios�  np. spó
dzielnie 
mieszkaniowe, a wi� c op
ata ta obowi� zywa�  b� dzie tylko cz���  mieszka� ców. 
Poinformowa
 tak� e, � e kiedy w
a� ciciel nieruchomo� ci wniós
 jakie�  op
aty lub 
� wiadczenia na poczet realizowanej inwestycji, wówczas zostaje mu ono odliczone 
od wysoko� ci naliczonej op
aty. Gdyby natomiast wielko��  tego wk
adu 
przekroczy
a wysoko��  naliczonej op
aty, wówczas ró� nica nie zostaje mu 
zwrócona. 
 
Radny Z.Dziewanowski wobec uzyskanych wyja� nie�  z
o� y
 wniosek, aby w 
naszym mie� cie zrezygnowa�  z tej op
aty. 
 
Radny T.Jamrozy zapyta
, w jakim trybie b� dzie g
osowanie nad ww. uchwa
�  
(zwyk
�  czy bezwzgl� dn�  wi� kszo� ci�  g
osów), poniewa�  jego zdaniem podj� cie jej 
rodzi zobowi� zania finansowe, do których zaliczy�  nale� y koszty wyceny 
nieruchomo� ci przez bieg
ych rzeczoznawców. 
 
Radca prawny M.Jankiewicz stwierdzi
a, � e przedmiotem projektu uchwa
y nie jest 
wyst� pienie do rzeczoznawcy, tylko okre� lenie wysoko� ci stawki op
aty 
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adiacenckiej, dlatego tak jak wi� kszo��  uchwa
 powinna zosta�  podj� ta zwyk
�  
wi� kszo� ci�  g
osów.  
 
Radny A.Ch� ci� ski zapyta
, czy istnieje ustawowy obowi� zek wprowadzenia przez 
gmin�  takiej op
aty. 
 
Zast� pca prezydenta R.	ukawski  stwierdzi
, � e prezydent nie b� dzie móg
 wyda�  
decyzji w sprawie naliczenia op
aty, je� eli Rada Miejska nie uchwali wysoko� ci 
stawki op
aty.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zapyta
, czy Rada Miejska mo� e uchwali� , aby 
stawka ta wynios
a 1%. 
 
Zast� pca prezydenta R.	ukawski  zwróci
 uwag� , � e wówczas koszt wyceny by
by 
wy� szy od uzyskanego przez gmin�  dochodu.  
 
Radny K.Ha
adus zauwa� y
, � e zast� pca prezydenta wyra� nie stwierdzi
, i�  Rada 
Miejska musi uchwali�  stawk�  op
aty adiacenckiej, o ile gmina chce t�  op
at�  
pobiera� , natomiast je� eli gmina nie chce tej op
aty pobiera� , to Rada nie musi 
podejmowa�  takiej uchwa
y.  
 
Zast� pca prezydenta R.	ukawski  stwierdzi
, � e gmina musi wykonywa�  wiele 
zada�  oraz ma obowi� zek pozyskiwania wp
ywów do bud� etu na ich realizacj� . 
St� d ustawodawca da
 gminom mo� liwo��  pozyskiwania dochodów z tytu
u renty 
planistycznej i op
aty adiacenckiej, aby mieszkaniec równie�  uczestniczy
 w 
realizowanych przez gmin�  zadaniach inwestycyjnych. Doda
, � e op
ata 
adiacencka mo� e by�  wyegzekwowana do 3 lat po zako� czeniu inwestycji, a jej 
p
atno��  mo� e by�  roz
o� ona maksymalnie na 10 rocznych rat. Poinformowa
 
równie� , � e obowi� zkiem Prezydenta Miasta jest pozyskiwanie dochodów dla 
bud� etu gminy, a wszystkie dotychczasowe kontrole przeprowadzone w naszym 
urz� dzie wykaza
y, � e nie korzysta on z narz� dzia, jakim jest op
ata adiacencka. 
Zwróci
 równie�  uwag� , � e pobór op
aty adiacenckiej pozwoli na podejmowanie 
kolejnych inwestycji w mie� cie, w celu podniesienia jako� ci � ycia mieszka� ców. 
Poprosi
 zatem o ponowne rozwa� enie tego problemu i podj� cie przed
o� onej 
uchwa
y. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przypomnia
, � e podczas posiedzenia Komisji 
Rozwoju Miasta i Ochrony � rodowiska pani naczelnik WGN poinformowa
a, � e 
op
acalno��  poboru tej op
aty po odliczeniu kosztów wyceny gruntów, b� dzie 
wówczas, gdy wysoko��  jej wyniesie co najmniej 35%. Nie zgodzi
 si�  jednak z t�  
opini� , twierdz� c, � e koszty s�  o wiele mniejsze, jako przyk
ad podaj� c projekt 
nowelizacji ustawy mówi� cy o maksymalnej stawce w wysoko� ci 30%. 
 
Zast� pca prezydenta R.	ukawski poprosi
 o udzielenie dok
adnych wyja� nie�  przez 
pani�  naczelnik WGN. 
 
Naczelnik Wydzia
u Gospodarki Nieruchomo� ciami pani A.� miech poinformowa
a, 
� e je� eli wol�  Rady jest niepodejmowanie takiej uchwa
y, to wynikiem tego jest 
brak takiej op
aty w gminie. Aby jednak Prezydent móg
 wyda�  decyzje o naliczeniu 
op
aty adiacenckiej w zwi� zku z prowadzonymi inwestycjami, to uchwa
a taka jest 
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niezb� dna. Zwróci
a równie�  uwag�  na du��  ilo��  inwestycji zaplanowanych w 
projekcie bud� etu miasta na rok 2009. Doda
a, � e op
ata adiacencka mo� e zosta�  
naliczona w ci� gu 3 lat od zako� czenia inwestycji, decyzja wydawana jest z urz� du 
i obejmuje wszystkich w
a� cicieli. Poinformowa
a równie� , � e ustawodawca podj� 
 
dzia
ania w celu uregulowania stanu prawnego nieruchomo� ci b� d� cych 
w
asno� ci�  osób fizycznych, poniewa�  nie mo� e mie�  miejsca sytuacja, w której 
w
a� ciciel gruntu nie jest znany.  
 
Radny T.Ba� bu
a stwierdzi
, � e dyskusj�  na temat projektu uchwa
y podejmuj�  
w
a� ciciele prywatnych domów, natomiast cz
onkowie spó
dzielni mieszkaniowych 
tak� e ponosz�  koszty budowy infrastruktury wewn� trz osiedli. 
 
Radny Z.Dziewanowski zwróci
 uwag� , � e coraz wi� cej dróg zewn� trznych 
osiedlowych przekazywanych jest gminom, zw
aszcza drogi, dla których trudno 
ustali�  w
a� ciciela. Stwierdzi
 ponadto, � e wszyscy p
ac�  podatek od nieruchomo� ci 
i w zamian oczekuj�  czego�  od gminy. Doda
, � e wzrost ceny gruntu w wyniku 
przeprowadzonej przez gmin�  inwestycji nie ma znaczenia dla osoby, która nie ma 
zamiaru tego gruntu sprzedawa� , a op
ata adiacencka cz� sto b� dzie dodatkowym 
du� ym obci�� eniem dla osób, które ju�  sp
acaj�  kredyt zaci� gni� ty na zakup takiej 
nieruchomo� ci.  
 
Radny K.Ha
adus zwróci
 uwag� , � e nie wszyscy mieszka� cy naszego miasta 
p
ac�  podatek od nieruchomo� ci, poniewa�  nie p
ac�  go lokatorzy mieszka�  
komunalnych. Stwierdzi
, � e na realizacj�  zada�  gmina pozyskuje � rodki z ró� nych 
� róde
, a uchwalenie op
aty adiacenckiej b� dzie na
o� eniem nowego podatku i 
b� dzie s
u� y�  finansowaniu bud� etu miasta. Przyzna
 s
uszno��  twierdzeniu 
radnego Z.Dziewanowskiego w kwestii budowy II etapu Gospodarki wodno-
� ciekowej w Sosnowcu, gdzie niektóre osoby ju�  z samego tytu
u wi� kszych op
at 
za � cieki b� d�  niech� tne do wykonania przy
� czenia. Doda
, � e koszt nowej 
inwestycji i tak zostanie zamortyzowany przez wszystkich wnosz� cych op
aty do 
RPWiK, wi� c � rodki te zostan�  przez gmin�  odzyskane. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zwróci
 natomiast uwag�  na fakt, � e op
ata dla 
w
a� ciciela b� dzie tym wi� ksza, im wi� ksz�  posiada dzia
k� , a nie w zale� no� ci o 
mo� liwo� ci skorzystania z podwy� szonego standardu � ycia, poniewa�  jest ona 
naliczana od 1 m2, a nie od np. przy
� cza kanalizacji. Stwierdzi
, � e je� eli bud� et 
miasta chce zwi� kszy�  swoje wp
ywy, to niech op
aty b� d�  pobierane od 
wszystkich, a nie od osób, które posiadaj�  nieruchomo� ci w miejscu, gdzie w 
ostatnim czasie wybudowana zosta
a nowa infrastruktura. 
 
Radny A.Ch� ci� ski zwróci
 uwag� , � e na tej sali cz� sto mówi
o si�  o 
sprawiedliwo� ci i równo� ci, a bardzo wiele inwestycji drogowych wykonanych 
zosta
o dla przedsi� biorstw, których op
ata adiacencka nie obejmie. Nawi� za
 
równie�  do kwestii cz� sto podnoszonej przez Prezydenta K.Górskiego odno� nie 
brania pod uwag�  sytuacji kryzysowej, w której si�  znajdujemy, stwierdzaj� c, � e 
walka z kryzysem powinna polega�  m.in. na obni� aniu podatków, aby mieszka� cy 
mogli swoje dochody zainwestowa�  w swoim mie� cie. Stwierdzi
, � e t�  uchwal�  
miasto zabierze mieszka� com te pieni� dze. 
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Zast� pca prezydenta R.	ukawski  poinformowa
, � e osoby mieszkaj� ce na 
osiedlach b� d� cych w
asno� ci�  spó
dzielni mieszkaniowych, zap
acili za 
wybudowanie tam infrastruktury, a wprowadzenie op
aty adiacenckiej b� dzie 
w
a� nie równym potraktowaniem wszystkich mieszka� ców miasta. Doda
, � e II etap 
Gospodarki wodno-� ciekowej obejmie nie tylko budow�  nowej kanalizacji, ale tak� e 
remont kanalizacji starej i zniszczonej, za co op
ata adiacencka nie by
aby 
naliczana. Wyja� ni
, � e op
ata adiacencka nie mog
a by�  naliczona po zako� czeniu 
I etapu, poniewa�  kanalizacja nie zosta
a pod
� czona do kolektora Bobrek, ani nie 
wykonano pod
� cze� . Zwróci
 równie�  uwag� , � e developerzy buduj� cy na 
osiedlach ca
�  infrastruktur� , koszt jej wliczaj�  w cen�  mieszka� .  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski poprosi
 o nieu� ywanie takich argumentów, 
poniewa�  osoby, które nie maj�  kanalizacji, musia
y ze � rodków w
asnych 
wybudowa�  szamba i p
ac�  za ich eksploatacj� . 
 
Radny Z.Dziewanowski zwróci
 uwag� , � e na w
asnej posesji w
a� ciciele 
nieruchomo� ci z w
asnych � rodków buduj�  podjazdy, chodniki, place zabaw, a nie 
robi tego gmina, wi� c podobnie musi by�  na osiedlach mieszkaniowych, których 
w
a� cicielem jest spó
dzielnia.  
 
Skarbnik Miasta J.Kaczor zwróci
 uwag� , � e ustawodawca okre� li
 � ród
a 
dochodów gminy, m.in. op
at�  adiacenck� , wi� c je� eli jest ona tak niesprawiedliwa 
powinno zwróci�  si�  do pos
ów, aby ustaw�  t�  uchylili. Wyja� ni
, � e skoro jednak 
ustawa ta obowi� zuje, to dlaczego gmina nie mo� e korzysta�  z mo� liwo� ci, które 
daje jej prawo, aby móc zwi� kszy�  dochody bud� etowe. Przypomnia
, � e podczas 
posiedze�  komisji i prac nad bud� etem oczekiwania radnych s�  bardzo du� e, a 
kiedy mo� na zwi� kszy�  dochód bud� etu, to radni s�  temu przeciwni. Poprosi
, aby 
równie�  i na t�  kwesti�  zwróci�  uwag� . 
 
Sekretarz Miasta M.Kondek zauwa� y
, � e szereg przedstawianych obecnie 
argumentów powinno pa��  podczas posiedzenia komisji, bo jest to miejsce na 
weryfikacj�  pewnych pogl� dów, natomiast obecnie nie jest to mo� liwe. Odno� nie 
kwestii sprawiedliwo� ci, poruszonej przez radnego A.Ch� ci� skiego, stwierdzi
, � e 
wspó
finansowanie przez mieszka� ców inwestycji prowadzonych przez gmin� , 
umo� liwi wykonanie podobnych inwestycji w innej cz�� ci miasta, czego tak� e 
oczekuj�  mieszka� cy, zw
aszcza kiedy wielko��  bud� etu miasta jest ograniczona, 
a potrzeb jest wiele.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zapyta
, jak�  wielko��  stawki op
aty adiacenckiej 
powinien podda�  pod g
osowanie, poniewa�  projekt zak
ada stawk�  50%, a 
wnioski komisji mówi�  o stawce 35%-owej. 
 
Zast� pca prezydenta R.	ukawski  zg
osi
 autopoprawk�  do projektu uchwa
y 
przed
o� onego przez Prezydenta Miasta, polegaj� ca na przyj� ciu stawki 35%. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie projekt uchwa
y z 
uwzgl� dnieniem autopoprawki. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 10, 
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    przeciw            - 16, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

uchwa
a nie zosta
a podj� ta. 
 
 
Ad.11.5.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie wyra� enia zgody na 

wykorzystanie wizerunku herbu miasta Sosnowca na kalendarzach � ciennych 
„Sosnowiec 2009”, które zamierza wyda�  Agencja Reklamowa CRUX z 
Katowic. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Rozwoju 
Miasta i Ochrony � rodowiska.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 26, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 478/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.6.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie zmiany przebiegu ul. Jana 

Kili� skiego i okre� lenia przebiegu ul. ks. W
odzimierza Sedlaka, istniej� cych 
dróg gminnych, po
o� onych w granicach administracyjnych Sosnowca - 
miasta na prawach powiatu. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Komunikacji.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 26, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 479/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.7.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie okre� lenia liczby 

przeznaczonych do wydania nowych licencji na przewóz osób taksówk�  w 
2009 roku. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Komunikacji.  
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Radny M.Adamiec poprosi
, aby dyskusja w tej sprawie nie zosta
a upolityczniona i 
aby ka� dy g
osowa
 zgodnie z w
asnym sumieniem. Przypomnia
, � e na pocz� tku 
sesji zg
asza
 wniosek o zdj� cie ww. projektu uchwa
y z porz� dku dziennego, 
poniewa�  wp
yn� 
o pismo (pod którym podpisa
a si�  wi� kszo��  korporacji 
taksówkowych dzia
aj� cych na terenie miasta) z pro� b� , aby nie powi� ksza�  ilo� ci 
przyznawanych licencji. Doda
, � e pro� ba ta wynika z faktu, � e w mie� cie jest 
wystarczaj� ca ilo��  taksówek, a poniewa�  taksówkarze w Sosnowcu s�  
mieszka� cami naszego miasta, wi� c im wi� cej b� d�  zarabiali, tym wi� ksze podatki 
b� d�  wp
ywa�  do bud� etu miasta. Zwróci
 uwag� , � e je� eli Rada dopu� ci, aby w 
mie� cie ulokowa
 si�  obcy podmiot gospodarczy, to automatycznie podatki 
odprowadzane do naszego miasta spadn� , poniewa�  taksówkarze naszego miasta 
zaczn�  mniej zarabia� , a nawet niektórzy z nich by�  mo� e stan�  si�  bezrobotnymi. 
Stwierdzi
, � e wobec zagro� enia kryzysem nale� a
oby zapobiega�  tego typu 
przypadkom. Odno� nie natomiast pó� nego wp
ywu pisma od korporacji 
taksówkowej, zwróci
 uwag� , � e nie wszyscy mieszka� cy miasta s�  w stanie na 
bie�� co � ledzi�  sprawy urz� dowe, poniewa�  w tym czasie musz�  zarabia� , a skoro 
pismo wp
yn� 
o przed podj� ciem ostatecznej decyzji, to powinno zosta�  wzi� te pod 
uwag� .  
 
Radny Z.Dziewanowski stwierdzi
, � e sprawa wp
ywu podatków do bud� etu 
naszego a nie innego miasta, jest wa� nym argumentem, dlatego popiera wniosek 
radnego M.Adamca. Poprosi
, aby przy rozpatrywaniu tego projektu uchwa
y 
przede wszystkim zosta
 wzi� ty pod uwag�  aspekt ludzki.  
 
Radny K.Ha
adus zgodzi
 si� , � e nie nale� y tylko ze wzgl� dów formalnych pomija�  
pisma, które wp
yn� 
o od korporacji. Zwróci
 równie�  uwag� , � e w karcie uzgodnie�  
do projektu uchwa
y napisano, � e nie rodzi ona skutków finansowych, natomiast 
radny M.Adamiec twierdzi co innego. Stwierdzi
, � e jego zdaniem skutki finansowe 
b� d� , ale dodatnie, poniewa�  wydawanie nowych licencji jest odp
atne. Nie uzna
 
tak� e argumentu, � e ilo��  taksówek jest wystarczaj� ca, poniewa�  obecnie 
wszystkiego na rynku jest wystarczaj� co, co nie oznacza, � e nie nale� y wydawa�  
pozwole�  na now�  dzia
alno��  handlow�  i us
ugow� . Przypomnia
, � e w lipcu br. 
zwróci
 si�  do niego z pro� b�  o interwencj�  m
ody cz
owiek z Sosnowca, który 
chcia
 wej��  do zawodu taksówkarza, a któremu nie by
o to dane z powodu 
wyczerpania si�  limitu nowych licencji. Stwierdzi
, � e nie powinno si�  nikomu 
ogranicza�  dost� pu do jakichkolwiek zawodów, poniewa�  jest to nie w porz� dku 
wobec nowych pokole�  i rozwoju, a tak� e wobec klientów, którzy w wyniku 
konkurencji przedsi� biorców zyskuj� . W zwi� zku z powy� szym zaproponowa
 
przyj� cie uchwa
y w brzmieniu zaproponowanym przez prezydenta, tzn. 100 
nowych licencji. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zapyta
, czy Rada wyra� a zgod�  na zabranie g
osu 
przez przedstawicieli taksówkarzy.  
Nie zg
oszono sprzeciwu. 
 
Zast� pca prezydenta Z.Jaskiernia poinformowa
, � e Wydzia
 Komunikacji od lat 
monitoruje spraw�  zapotrzebowania na ww. licencje i rzeczywi� cie pojawiaj�  si�  
osoby, które chc�  wej��  na ten rynek us
ug, ale s�  tak� e osoby, które rezygnuj� . 
Stwierdzi
, � e przypadek, o którym wspomnia
 radny K.Ha
adus zosta
 ostatecznie 
pozytywnie rozwi� zany, a prowadzone analizy wykaza
y, � e nigdy nie mia
o 
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miejsca ograniczanie ze strony Urz� du do tego zawodu. Zwróci
 równie�  uwag� , � e 
ilo��  100 nowych licencji na rok 2009 zdecydowanie nie odpowiada analizom, ale 
wychodzi naprzeciw wnioskowi radnego K.Ha
adusa, z
o� onego w roku 
poprzednim i mo� e zaistnie�  sytuacja, � e ta ilo��  mo� e zupe
nie rozregulowa�  
rynek w tej bran� y. Za zdecydowanie wystarczaj� c�  uzna
 ilo��  50 nowych licencji. 
 
Przedstawiciel taksówkarzy pan Marian Korfel poprosi
, aby nie pos� dza�  
taksówkarzy o brak pogl� dów liberalnych, ale pro� ba o niezwi� kszanie limitu 
wynika z braku zapotrzebowania na wi� ksz�  ilo��  taksówek oraz braku miejsc 
postojowych dla nowych taksówek. Zwróci
 uwag� , � e ju�  w� ród samych 
taksówkarzy jest konkurencja, poniewa�  dla jednych z nich jest to jedyne � ród
o 
utrzymania, a inni wykonuj�  t�  dzia
alno��  dodatkowo, maj� c inne dochody. 
Poprosi
 wi� c, aby uchwalona ilo��  nowych licencji by
a adekwatna do potrzeb i 
mo� liwo� ci egzystencji osób ju�  wykonuj� cych ten zawód. Stwierdzi
, � e ju�  
obecnie dochody taksówkarzy s�  tak niskie, � e nie mog�  oni zapracowa�  na nowe 
samochody, a jednak nigdy nie mia
a miejsca sytuacja, w której z powodu braku 
taksówki mieszka� cy miasta nie mogli si�  przemieszcza� . Doda
, � e je� eli 
zaistnieje taka potrzeba, to taksówkarze sami zg
osz�  si�  do Urz� du o zwi� kszenie 
limitu wydawanych licencji. Poprosi
, aby radni podejmuj� c decyzj�  kierowali si�  
aspektem czysto ludzkim. 
 
Przedstawiciel taksówkarzy pan Miros
aw Jagoda stwierdzi
, � e recesja 
ogólno� wiatowa dotyka wszystkich, równie�  taksówkarzy, poniewa�  potencjalni 
klienci maj�  mniejsze dochody i rzadziej korzystaj�  z tego � rodka transportu.  
 
Przedstawiciel taksówkarzy pan Marian Urbaniak zwróci
 uwag� , � e ju�  dla obecnej 
ilo� ci taksówek nie ma wystarczaj� co du� o miejsc postojowych. Zasugerowa
 
równie� , � e zamiarem radnego, który chce zwi� kszenia ilo� ci nowych licencji jest 
wprowadzenie do Sosnowca obcego podmiotu gospodarczego. 
 
Radny T.Ba� bu
a stwierdzi
, � e w Sosnowcu systematycznie zmniejsza si�  ilo��  
mieszka� ców, zwi� ksza natomiast ilo��  samochodów oraz komfort komunikacji 
publicznej. Bior� c pod uwag�  pismo korporacji zaproponowa
, aby raz jeszcze 
zastanowi�  si�  nad ilo� ci�  nowych licencji w roku 2009 i podj� cie tej decyzji 
przenie��  na kolejne posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Komunikacji i 
kolejn�  sesj�  RM. 
 
Radny K.Ha
adus zwróci
 uwag� , � e przyj� cie wniosku radnego T.Ba� bu
y jest 
jednoznaczne z nieuchwaleniem limitu na przysz
y rok, poniewa�  zapis ustawowy 
mówi, � e limit ten musi zosta�  uchwalony do ko� ca listopada roku 
poprzedzaj� cego.  
 
Radny M.Godek zaapelowa
, aby radni raz jeszcze przemy� leli t�  spraw� , 
poniewa�  taksówek w Sosnowcu jest wystarczaj� co du� o. Przypomnia
, � e je� eli 
przyj� ty zostanie limit 100 nowych licencji, to pewnym jest, � e na rynek 
sosnowiecki wejdzie du� y zewn� trzny podmiot, który obni� y dochody 
sosnowieckich taksówkarzy. Zaproponowa
, aby radni g
osowali za utrzymaniem 
obecnego stanu. 
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Radny T.Ba� bu
a zapyta
, czy nieuchwalenie nowego limitu na rok 2009 
spowoduje utrzymanie wielko� ci limitu z roku bie�� cego. 
 
Naczelnik Wydzia
u Komunikacji pan J.Perlak poinformowa
, � e limit na rok 2008 
wynosi
 30 nowych licencji i brak wyst� pi
 ju�  w miesi� cu lipcu, ale stanowisko 
Kolegium Samorz� dowego stwierdza
o, � e mo� na przyznawa�  równie�  nowe 
licencje w miejsce zlikwidowanych. W zwi� zku z tym licencje wydawane s�  w 
dalszym ci� gu i w miejsce licencji zlikwidowanych wydanych zosta
o 8 nowych 
licencji, czyli w sumie w roku 2008 wydanych zosta
o 38 licencji. Doda
, � e je� eli 
nowy limit nie zostanie okre� lony, wówczas na rok 2009 b� dzie obowi� zywa
 limit 0 
licencji i je� eli kto�  z
o� y wniosek b� dzie musia
 czeka�  na jak��  likwidacj� . 
 
Radny A.Ch� ci� ski poprosi
 w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o 5 
minutow�  przerw� .  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski og
osi
 5 minutow�  przerw� . 
 
Przerwa trwa
a od godziny 1533 do godziny 1538. 
 
Radny K.Ha
adus zg
osi
 wniosek o zmniejszenie w projekcie uchwa
y liczby licencji 
ze 100 na 60. 
 
Radny M.Adamiec stwierdzi
, � e 60, a nawet 30 nowych licencji jest ilo� ci� , której 
potrzebuje nowy podmiot, aby wej��  na rynek sosnowiecki.  
 
Radny T.Ba� bu
a zaproponowa
, aby zachowa�  status quo z roku 2008, czyli 30 
nowych licencji. 
 
Radny M.Adamiec z
o� y
 wniosek formalny, aby utrzyma�  dotychczasow�  liczb�  
taksówek w mie� cie i nie wprowadza�  nowych licencji.  
 
Radny A.Wolski zwróci
 si�  z wnioskiem do prezydenta o wniesienie autopoprawki, 
aby ilo��  licencji by
a taka, by umo� liwia
a wydanie nowych licencji, a 
uniemo� liwia
a wej� cie na sosnowiecki rynek obcego podmiotu.  
 
Radny K.Winiarski stwierdzi
, � e nawet je� eli Rada Miejska nie uchwali limitu 
nowych licencji na rok 2009, to i tak pewna ilo��  licencji wyga� nie i w to miejsce 
b� d�  mog
y by�  wydane nowe, wi� c nie uchroni to sosnowieckich taksówkarzy 
przed wej� ciem nowego podmiotu. Zaapelowa
 do taksówkarzy, aby nie wierzyli 
osobom, które twierdz� , � e b� dzie inaczej. 
 
Radny T.Ba� bu
a zaproponowa
, aby na nowy rok nie przyjmowa�  ju�  � adnych 
nowych limitów, ponad obecnie obowi� zuj� cy stan. 
 
Zast� pca prezydenta R.	ukawski  zg
osi
 wniosek, aby na rok 2009 przyzna�  10 
nowych licencji i poprosi
, aby wniosek ten traktowa�  jako autopoprawk� . Wyrazi
 
równie�  zdziwienie, � e sprawa ta nie zosta
a przeanalizowania na posiedzeniu 
Komisji Gospodarki Komunalnej i Komunikacji.  
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Radny T.Jamrozy poinformowa
 zebranych, � e zak
adaj� c przedsi� biorstwo 
przewozowe mo� na dzia
a�  bez licencji i takie przedsi� biorstwo powsta
o ju�  w 
Katowicach. Dlatego jego zdaniem podmiot z innego miasta mo� e wej��  do 
Sosnowca bez wzgl� du na to, czy Rada uchwali limit nowych licencji na przysz
y 
rok. Nast� pnie zg
osi
 wniosek o zamkni� cie dyskusji i przyst� pienie do 
g
osowania. 
 
Radny T.Ba� bu
a w � wietle zg
oszonej autopoprawki Prezydenta, wycofa
 swój 
wniosek. 
 
Radny K.Winiarski zg
osi
 wniosek o przyj� cie 100 nowych licencji na rok 2009. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie wniosek radnego 
K.Winiarskiego (100 licencji), jako najdalej id� cy. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    -  4, 
    przeciw            - 15, 
    wstrzyma
o si�  -  7, 

wniosek zosta
 odrzucony. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie wniosek radnego 
K.Ha
adusa (60 licencji). 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 15, 
    przeciw            - 11, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

wniosek zosta
 przyj� ty. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie ca
�  uchwa
�  z 
uwzgl� dnieniem wniesionej poprawki. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 26 radnych: 

    za                    - 15, 
    przeciw            - 11, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 480/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.8.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie nieodp
atnego przej� cia na 

maj� tek gminy Sosnowiec o� wietlenia przy ul. 27 stycznia nr 18-20-22-24 
(rejon domów dla powodzian) w Sosnowcu. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywne opinie Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Komunikacji oraz Komisji Bud� etowej.  
 
Uwag brak. 
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W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 24, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 481/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.9.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie nadania Regulaminu Stra� y 

Miejskiej w Sosnowcu. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji 
Bezpiecze� stwa i Porz� dku Publicznego oraz poinformowa
, � e tekst autopoprawki 
otrzymali wszyscy radni.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 24, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 482/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.10.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie zmiany Uchwa
y Nr 263/XIX/95 

z dnia 21 grudnia 1995 roku w sprawie powo
ania Zespo
u Obs
ugi 
Finansowo-Ksi� gowej Placówek O� wiatowych Nr 5 w Sosnowcu ul. 
Staropogo� ska 64 a z pó� niejszymi zmianami. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji O� wiaty.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 23, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  1, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 483/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.11.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie przyznania zapomogi radnemu 

Rady Miejskiej w Sosnowcu Jackowi Palusi� skiemu. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Bud� etowej.  
 
Uwag brak. 
 



 31 

W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 25 radnych: 

    za                    - 25, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 484/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.12.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie okre� lenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszka� cami miasta Sosnowca. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Statutowej, 
pozytywn�  opini�  Prezydenta Miasta oraz poprawk�  w podstawie prawnej projektu 
uchwa
y.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 24, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 485/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.13.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie skargi pana Zbigniewa Weron 

na Prezydenta Miasta Sosnowca. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 wniosek Komisji Rewizyjnej o podj� cie 
uchwa
y uznaj� cej skarg�  za bezzasadn� .  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 23, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  1, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 486/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.14.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie skargi pani Anny 	 mijewskiej i 

pani Barbary � piewakowskiej na Miejskiego Rzecznika Konsumentów. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 wniosek Komisji Rewizyjnej o podj� cie 
uchwa
y uznaj� cej skarg�  za bezzasadn� .  
 
Uwag brak. 
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W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 23, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  1, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 487/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.15.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie skargi pana Aleksandra Kury 

na Dyrektora MZZL w Sosnowcu. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 wniosek Komisji Rewizyjnej o podj� cie 
uchwa
y uznaj� cej skarg�  za bezzasadn� .  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 23, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  1, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 488/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.16.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie przekszta
cenia 

Samodzielnego Publicznego Zespo
u Zak
adów Opieki Zdrowotnej „Szpital 
Miejski” w Sosnowcu poprzez utworzenie Poradni Medycyny Sportowej. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Zdrowia, 
Rodziny i Opieki Spo
ecznej.  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 24, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 489/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.17.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie zatwierdzenia zmian w statucie 

Samodzielnego Publicznego Zespo
u Zak
adów Opieki Zdrowotnej „Szpital 
Miejski” w Sosnowcu. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 pozytywn�  opini�  Komisji Zdrowia, 
Rodziny i Opieki Spo
ecznej.  
 
Uwag brak. 
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W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 24 radnych: 

    za                    - 24, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 490/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.11.18.Rozpatrzenie projektu uchwa
y w sprawie apelu do Sejmu RP i Rz� du RP o 

wszcz� cie procedur legislacyjnych, zmierzaj� cych do ustalenia zmiany w 
obowi� zuj� cym ustawodawstwie w zakresie sfinansowania budowy, przebudowy, 
remontów  i utrzymania dróg krajowych w granicach administracyjnych miast na 
prawach powiatów. 

 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski przedstawi
 tre��  projektu uchwa
y  
 
Uwag brak. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 23 radnych: 

    za                    - 23, 
    przeciw            -  0, 
    wstrzyma
o si�  -  0, 

zosta
a podj� ta uchwa
a Nr 491/XXXVI/08, której druk stanowi za
� cznik do 
protoko
u. 
 
 
Ad.12.Informacja na temat „Kontroli porównawczej wp 
ywów z podatku od 

nieruchomo � ci od CTL Maczki-Bór w latach 2003-2007” przeprowad zonej 
przez Komisj �  Rewizyjn �  RM. 

 
Radny A.Jagie

owicz przedstawi
 informacj� , której tekst stanowi za
� cznik do 
protoko
u. Doda
, � e Komisja Rewizyjna nie sprecyzowa
a, jakie organy mog
yby 
wykona�  ww. kontrol� , natomiast jego zdaniem, po dokonaniu stosownego 
rozeznania, stwierdza, � e organami tymi mog
yby by� : 
- Komisja Rewizyjna, z zastrze� eniem dochowania tajemnicy skarbowej przez 

osoby upowa� nione do kontroli, 
- Prezydent Miasta (na podstawie art. 283 § 1 ordynacji podatkowej), 
- Urz� d Kontroli Skarbowej (na podstawie art.2 ust.1 i 2 ustawy o kontroli 

skarbowej), 
- Najwy� sza Izba Kontroli, 
rekomenduj� c ostatnie dwa organy, jako podmioty niezale� ne. 
Zaproponowa
, aby upowa� ni�  Przewodnicz� cego Rady Miejskiej do wyst� pienia 
do organu niezale� nego o przeprowadzenie takiej kontroli, stwierdzaj� c, � e jego 
zdaniem najw
a� ciwszym organem by
by w tym przypadku Urz� d Kontroli 
Skarbowej. Poinformowa
, � e � aden z cz
onków Komisji Rewizyjnej nie zg
osi
 
zastrze� e�  co do dzia
ania Prezydenta, ale komisja uwa� a, � e kontrola taka 
powinna by�  przeprowadzona, poniewa�  nie mog
a tego wykona�  Komisja 
Rewizyjna z powodu braku umocowania prawnego w tym zakresie.  
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Radny T.Ba� bu
a przypomnia
, � e wniosek, który przedstawi
 przewodnicz� cy 
Komisji Rewizyjnej by
 punktem spornym podczas posiedzenia komisji. Doda
, � e 
osobi� cie sk
ada
 wniosek, aby odst� pi�  od zapisu upowa� niaj� cego 
przewodnicz� cego Rady Miejskiej do zwrócenia si�  do organów kontrolnych z 
pro� b�  o wykonanie powy� szej kontroli. Stwierdzi
, � e by
by to wniosek bardzo 
sugestywny, poniewa�  nosi w sobie zarodek podejrzenia, i�  mo� na si�  spodziewa�  
pewnych nieprawid
owo� ci w polityce podatkowej pomi� dzy CTL Maczki-Bór, a 
miastem. W zwi� zku z powy� szym swój wniosek podtrzymuje równie�  w chwili 
obecnej. 
 
Radny K.Winiarski w kwestii uzupe
nienia przypomnia
, � e zespó
 kontrolny Komisji 
Rewizyjnej przeprowadzi
 ww. kontrol�  w bardzo niewielkiej cz�� ci, dotycz� cej 
jednego umorzenia podatku, wynikaj� cego z zapisów ustawowych i nie stwierdzi
 
� adnych nieprawid
owo� ci. Doda
 jednak, � e g
osowanie nad przyj� ciem protoko
u 
pokontrolnego nie by
o jednoznaczne, poniewa�  trzech cz
onków Komisji 
Rewizyjnej zag
osowa
o przeciwko, maj� c prawdopodobnie informacje, � e jakie�  
nieprawid
owo� ci w tej sprawie wyst� powa
y, a byli to cz
onkowie Klubu Radnych 
SLD. Stwierdzi
, � e osoby te nie przedstawi
y swoich zastrze� e�  w tej kwestii. 
Zwróci
 równie�  uwag� , � e przyjmuj� c uzasadnienie radnego T.Ba� bu
y, Komisja 
Rewizyjna nie powinna podejmowa�  � adnej kontroli, poniewa�  zg
aszaj� c co�  do 
planu pracy komisji, sugeruje si�  jakie�  podejrzenie. Zdaniem radnego jest to 
zupe
nie niezgodne z rzeczywisto� ci� , poniewa�  intencje cz
onków komisji s�  
zupe
nie inne. Doda
, � e w kwestii, o której dzisiaj mowa okaza
o si� , � e polecenie 
Rady Miejskiej nie mog
o by�  ze wzgl� dów formalno-prawnych zrealizowane przez 
komisj� , dlatego Komisja Rewizyjna uwa� a, � e spraw�  t�  nale� y przekaza�  
kompetentnym organom, które maj�  prawo przeprowadzenia takiej kontroli. 
 
Radny T.Ba� bu
a stwierdzi
, � e z posiedze�  Komisji Rewizyjnej sporz� dzane s�  
protoko
y, które mog�  potwierdzi�  fakty. Bior� c za � wiadków cz
onków Komisji 
Rewizyjnej zaprzeczy
, � e kiedykolwiek twierdzi
, i�  istniej�  podejrzenia co do 
nieuczciwo� ci w kwestii, o której wspomina
 radny K.Winiarski, sugeruj� c, � e 
wiedza radnych, którzy g
osowali przeciwko przyj� ciu protoko
u pokontrolnego jest 
daleko id� ca i dotycz� ca pewnych nieprawid
owo� ci. Stwierdzi
, � e jest to sugestia 
obra� liwa i poprosi
 o nie wmawianie mu w
asnych domys
ów.  
 
Radny K.Winiarski przypomnia
, � e protokó
 pokontrolny, który stwierdza
 wyra� nie, 
� e podczas przeprowadzonej kontroli nie stwierdzono � adnych nieprawid
owo� ci, 
nie zosta
 pozytywnie przyj� ty przez trzech radnych oraz stwierdzi
, � e je� eli kto�  
g
osowa
 przeciw, to znaczy, � e nie zgadza si�  ze stwierdzeniem o braku 
nieprawid
owo� ci. 
 
Radny T.Ba� bu
a poinformowa
, � e g
osowa
 przeciwko przyj� ciu protoko
u 
pokontrolnego, poniewa�  nie zgadza
 si�  z wnioskiem o zleceniu kontroli 
podmiotowi zewn� trznemu.  
 
Radny Z.Kempny przypomnia
, � e ko� ci�  niezgody w� ród cz
onków Komisji 
Rewizyjnej by
a tre��  nie tylko punktu pierwszego dotycz� cego wyst� pienia do 
zewn� trznych organów kontrolnych, ale przede wszystkim stwierdzenie radnego 
K.Winiarskiego mówi� ce o braku winy Prezydenta. Stwierdzi
, � e przytaczanie 
obecnie wszystkich argumentów by
oby powtórzeniem posiedzenia Komisji 
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Rewizyjnej, ale zwróci
 uwag� , � e radny K.Winiarski zapomnia
 ju�  chyba, co by
o 
g
ówn�  p
aszczyzn�  niezgody. 
 
Radny K.Winiarski przypomnia
, � e podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej pod 
g
osowanie poddawane by
y dwa dokumenty: protokó
 pokontrolny i informacja-
sprawozdanie oraz, � e przy przyj� ciu protoko
u pokontrolnego, który stwierdza
, � e 
wszystko odby
o si�  zgodnie z prawem trzech cz
onków Klubu Radnych SLD 
g
osowa
o przeciw, czyli uwa� aj� , � e by
o inaczej.  
 
Radny A.Jagie

owicz jako przewodnicz� cy Komisji Rewizyjnej nie zgodzi
 si�  z 
dedukcj�  radnego K.Winiarskiego, która jego zdaniem jest zbyt daleko id� ca i 
stwierdzi
, � e osobi� cie nie odniós
 takiego wra� enia. Poprosi
, aby dzisiaj nie 
dyskutowa�  na ten temat, poniewa�  ostatecznie protokó
 pokontrolny zosta
 
przyj� ty, a ka� dy ma prawo g
osowa�  tak jak chce.  
 
Radny K.Haladus poinformowa
, � e w zwi� zku z propozycjami przedstawionymi 
przez radnego A.Jagie

owicza w punkcie: Interpelacje, zapytania i wnioski, zg
osi 
wniosek, aby pro� b�  o dokonanie kontroli, której nie mog
a dokona�  Komisja 
Rewizyjna, skierowa�  do Najwy� szej Izby Kontroli. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zaproponowa
, aby radny zg
osi
 swój wniosek w 
tym punkcie porz� dku dziennego. 
 
Radny K.Haladus zg
osi
 wniosek o nast� puj� cej tre� ci: 
„Rada Miejska w Sosnowcu upowa� nia i zobowi� zuje Przewodnicz� cego Rady do 
zwrócenia si� , do Najwy� szej Izby Kontroli o rozwa� enie mo� liwo� ci 
przeprowadzenia kontroli Prezydenta Miasta Sosnowca w zakresie prawid
owo� ci 
naliczania i poboru podatku od nieruchomo� ci od firmy CTL Maczki-Bór Sp. z o.o. w 
latach 2003-2007.” 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zwróci
 si�  z pytaniem do radcy prawnego, czy w 
sprawie tej powinna zosta�  podj� ta uchwa
a. 
 
Radca prawny M.Jankiewicz przypomnia
a, � e Rada Miejska podejmuje 
rozstrzygni� cia w formie uchwa
, wi� c zasugerowa
a, aby i to rozstrzygni� cie 
nast� pi
o w formie uchwa
y.  
 
Radny K.Ha
adus przyzna
, � e ka� da kontrola jest uci�� liwa dla podmiotu 
kontrolowanego, ale stwierdzi
, � e w interesie Prezydenta Miasta b� dzie poddanie 
si�  tej kontroli, poniewa�  w ten sposób rozwiane zostan�  wszystkie w� tpliwo� ci.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zaproponowa
, aby rozstrzygni� cie to przyj��  w 
formie wniosku. 
 
Radny A.Wolski zaproponowa
, aby dzisiaj poprzesta�  na przyj� ciu informacji, a na 
nast� pnej sesji podj��  ewentualne decyzje w tej sprawie, poniewa�  z jednej strony 
nie jest to sprawa pilna, a z drugiej wzbudza wiele emocji. 
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Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zwróci
 uwag� , � e z ww. Informacji wynika, i�  wol�  
Komisji Rewizyjnej jest, aby upowa� ni�  przewodnicz� cego Rady do zwrócenia si�  
do zewn� trznych organów kontrolnych. 
 
Radny A.Wolski stwierdzi
, � e zaproponowane rozwi� zanie generowa
oby zmian�  
porz� dku dziennego, poniewa�  jego zdaniem, decyzj�  tak�  Rada mo� e podj��  
tylko w formie uchwa
y. 
 
Radny T.Jamrozy zauwa� y
, � e przewodnicz� cy Rady, ani � aden z radnych nie 
musi mie�  � adnego wniosku, ani upowa� nienia Rady, aby skierowa�  pismo do 
zewn� trznych organów kontrolnych. Doda
, � e je� eli Przewodnicz� cy wyst� pi z 
takim pismem na wniosek Rady, to dzia
anie takie b� dzie zgodne z prawem. 
Poprosi
 zatem, aby nie utrudnia�  prostych rzeczy. Zaproponowa
, aby wniosek ten 
zg
osi�  w nast� pnym punkcie porz� dku dziennego i wówczas nie b� dzie konieczna 
jego zmiana. Poprosi
 tak� e, aby nie sugerowa�  ju� , � e kto�  chce co�  ukry� . 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zapyta
 radc�  prawnego, czy rozwi� zanie 
zaproponowane przez radnego T.Jamrozego b� dzie zgodne z prawem. 
 
Radca prawny M.Jankiewicz potwierdzi
a, � e b� dzie zgodne z prawem. 
 
 
Ad.13.Interpelacje, zapytania i wnioski.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski poinformowa
, � e radny Z.Kempny z
o� y
 interpelacj�  
pisemn� , która przekazana zostanie do Prezydenta, a nast� pnie poprosi
 radnych o 
zg
aszanie kolejnych. 
 
Radny A.Kala� ski wyg
osi
 o� wiadczenie odnosz� ce si�  do planów zaprzestania 
dofinansowywania przez miasto klubu abstynenckiego „Dromader”. Tekst 
o� wiadczenia stanowi za
� cznik do protoko
u. 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski wyrazi
 zdziwienie informacj�  przedstawion�  przez 
radnego A.Kala� skiego i nadziej� , � e klub ten nie zostanie zlikwidowany.  
 
Zast� pca prezydenta Z.Jaskiernia wyja� ni
, � e planuj� c preliminarz wydatków 
Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdzia
ania Problemom Alkoholowym na 
przysz
y rok, z którego finansowane s�  kluby abstynenckie, nie by
o mowy o 
likwidacji któregokolwiek z nich, a prezes Klubu „Dromader” jest cz
onkiem Gminnej 
Komisji Przeciwdzia
ania Problemom Alkoholowym i nigdy nie wspomina
 o takim 
zagro� eniu. W zwi� zku z powy� szym prezydent zaprzeczy
 informacjom 
przedstawionym przez radnego. 
 
Radny T.Jamrozy poinformowa
 o tre� ci swojej interpelacji z
o� onej w okresie 
mi� dzysesyjnym, a dotycz� cej zarzutów Prezydenta K.Górskiego wobec w
adz 
Województwa � l� skiego odno� nie nieprzyznania � rodków na przed
u� enie linii 
tramwajowej nr 15 w Zagórzu. Doda
, � e w interpelacji swojej wraz z radnym 
A.Ch� ci� skim pytali, jak Prezydent K.Górski, b� d� c cz
onkiem zaledwie 4-osobowej 
Rady Nadzorczej Tramwajów � l� skich, móg
 dopu� ci�  do takiego podzia
u � rodków i 
co zamierza zrobi� , aby wi� cej nie dochodzi
o do takiej sytuacji. Stwierdzi
, � e 
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otrzymana odpowied�  w postaci kserokopii fragmentu protoko
u posiedzenia 
Zgromadzenia KZK GOP nie satysfakcjonuje go, poniewa�  interpelacja dotyczy
a 
Spó
ki Tramwaje � l� skie, a nie KZK GOP-u oraz poprosi
 o ponowne udzielenie 
odpowiedzi na z
o� on�  interpelacj�  i odpowied�  na zadane w niej pytania. 
 
Radny M.Adamiec poprosi
 o rozwa� enie mo� liwo� ci udost� pnienia taksówkarzom 
wjazdu do stref obj� tych zakazem ruchu w centrum miasta. Doda
, � e interpelacja 
jego dotyczy zw
aszcza ul. Warszawskiej w kierunku „Muzy”, gdzie osoby starsze 
zamawiaj� ce taksówk� , musz�  do niej dochodzi� . 
 
Radny A.Ch� ci� ski stwierdzi
, � e otrzymana odpowied�  (podpisana przez zast� pc�  
prezydenta R.	ukawskiego) na z
o � on�  przez niego w dniu 10 pa� dziernika 
interpelacj�  dotycz� c�  przeanalizowania mo� liwo� ci wprowadzenia 95%-owej 
bonifikaty przy sprzeda� y mieszka�  komunalnych, b� d� cych uprzednio mieszkaniami 
zak
adowymi, podania ilo� ci takich mieszka�  oraz ewentualnych skutków 
finansowych wprowadzenia proponowanej regulacji, jest lakoniczna. Doda
 równie� , 
� e nie daje ona odpowiedzi, kiedy analiza taka zostanie przeprowadzona oraz nie 
zawiera odpowiedzi na zadane w interpelacji pytania. Poprosi
 o ponowne udzielenie 
odpowiedzi na powy� sz�  interpelacj� . 
 
Radny T.Ba� bu
a zg
osi
 interpelacj�  dotycz� c�  dewastacji przystanków 
autobusowych, które budowane by
y z uwzgl� dnieniem � rodków pomocowych na 
terenie miasta w ci� gu ostatniego roku. Poinformowa
, � e wykonany przez niego 
rekonesans od ul.Narutowicza przy rondzie Ludwik wzd
u�  ul. Miko
ajczyka pozwala 
stwierdzi� , � e na trasie tej nie ma ani jednego niezdewastowanego przystanku. 
Stwierdzi
, � e obecnie przystanki te nadaj�  si�  jedynie do likwidacji. Poprosi
 o 
dog
� bn�  analiz�  tego problemu pod k� tem wydawania � rodków na tego rodzaju 
konstrukcje, które nie wytrzymuj�  ani wandalizmu, ani warunków atmosferycznych, 
poniewa�  elementy stalowe ju�  rdzewiej� .  
 
Radny A.Jagie

owicz zgodnie z wcze� niejsz�  zapowiedzi� , zg
osi
 w imieniu grupy 
radnych wniosek do Przewodnicz� cego Rady, o nast� puj� cej tre� ci: 

„Rada Miejska w Sosnowcu upowa� nia i zobowi� zuje Przewodnicz� cego Rady do 
zwrócenia si� , do Najwy� szej Izby Kontroli o rozwa� enie mo� liwo� ci 
przeprowadzenia kontroli Prezydenta Miasta Sosnowca w zakresie prawid
owo� ci 
naliczania i poboru podatku od nieruchomo� ci od firmy CTL Maczki-Bór Sp.z o.o. w 
latach 2003-2007.” 
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski podda
 pod g
osowanie ww. wniosek. 
 
W wyniku g
osowania, w którym udzia
 wzi� 
o 23 radnych: 
                                            za                     -  15, 
                                            przeciw             -   8, 
                                            wstrzyma
o si�   -   0, 
wniosek zosta
 przyj� ty. 
 
 
Ad.14.Komunikaty.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski poinformowa
, � e: 
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1) W dniu dzisiejszym o godzinie 1700 odb� dzie si�  wernisa�  wystawy „Sosnowieckie 
spotkania artystyczne 2008” – wystawa prezentuj� ca prace 35 artystów plastyków i 
fotografików, na któr�  zaproszeni s�  wszyscy radni. 

2) Do wgl� du w Biurze Rady Miejskiej znajduj�  si� :  
- Informacja Powiatowego Urz� du Pracy na temat bezrobocia, 
- Biuletyn Informacyjny Kolegium Kierownictwa za pa� dziernik 2008 r. 
- Protokó
 pokontrolny Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej „Kontroli 

zasadno� ci umorze�  i zwolnie�  w poborze podatku od nieruchomo� ci od 
CTL Maczki-Bór Sp. z o.o. w latach 2003-2007”. 

3) Radni proszeni s�  o podanie w Biurze Rady Miejskiej - w terminie do 18 grudnia 
br. - informacji o dy� urach, jakie pe
ni�  b� d�  w I pó
roczu 2009 r. 

 
Radny K.Winiarski przedstawi
 nast� puj� ce komunikaty: 

- W dniu 9 grudnia o godzinie 1200 w sali 122 IV L.O. im. St. Staszica odb� dzie si�  
konferencja, na której przedstawione zostan�  efekty prac zespo
ów badawczych, 
realizowanych w ramach programu „Kompleks cmentarzy przy ulicy Smutnej w 
Sosnowcu jako przyk
ad wielokulturowo� ci miasta”, realizowanego przez Komitet 
Rozwoju Zag
� bia 
� cznie z dwiema placówkami o� wiatowymi, dotycz� cego jednej z 
najciekawszych nekropolii – sosnowieckich cmentarzy: � ydowskiego, rzymsko-
katolickiego, ewangelickiego i prawos
awnego. Program ten by
 wspó
finansowany 
przez miasto. 

- Wyrazi
 g
� bokie ubolewanie sposobem podejmowania decyzji przez przedstawicieli 
Prezydenta Miasta. Powiedzia
: „Panie Prezydencie 	 ukawski, je� eli wizyta kilku 
osób powoduje ca
kowit�  zmian�  stanowiska, które by
o znane od dawna, to w ten 
sposób nie mo� na pracowa�  w tym mie� cie. To jest po prostu � enuj� ce.” 
 
Radny W.Suwalski przypomnia
, � e w dniu 8 grudnia br. odb� dzie si�  posiedzenie 
wyjazdowe Komisji Rozwoju Miasta i Ochrony � rodowiska, którego jednym z 
tematów b� dzie rozpatrzenie zarzutów Stowarzyszenia „Zielony Ring Przemszy”. W 
zwi� zku z powy� szym radni proszeni s�  o przybycie we w
asnym zakresie do dyrekcji 
kopalni „Maczki-Bór” przy ul. D
ugiej, sk� d zapewniony zostanie dalszy transport do 
wyrobiska. Doda
, � e celem tego posiedzenia jest naoczne zapoznanie si�  radnych z 
sytuacj�  wyst� puj� c�  w tym terenie. Poinformowa
, � e druga cz���  posiedzenia 
odb� dzie si�  w budynku Urz� du Miejskiego, gdzie b� dzie mia
a miejsce prezentacja 
„Przegl� du Ekologicznego”. Na posiedzenie zaprosi
 nie tylko cz
onków komisji, ale 
wszystkich zainteresowanych radnych. 
 
 
Ad.15.Zako � czenie obrad.  
 
Przewodnicz� cy D.Miklasi� ski zamkn� 
 XXXVI sesj�  Rady Miejskiej w Sosnowcu o 
godzinie 1650. 
        Przewodnicz� cy  
  Rady Miejskiej Sosnowcu 

  
Protokó
 sporz� dzi
a:     Daniel Miklasi� ski 

Magdalena Filipiak 

Sosnowiec, 2008-12-09 
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Za
� cznik do p-tu 7.1. 
 

� wiadczenia pomocy spo
ecznej realizowane na terenie  miasta, koszty, 
oparcie w wolontariacie i organizacjach pozarz � dowych.  

 
W I po
owie 2008 roku Miejski O� rodek Pomocy Spo
ecznej udzieli
 wsparcia 

 (zgodnie z ustaw�  o pomocy spo
ecznej) 7 576 � rodowiskom. Po� rednio pomoc 
trafi
a do 18 817 osób � yj� cych w tych � rodowiskach. 

Realizuj� c zadania zlecone gminie finansowane z bud� etu pa� stwa, na zasi
ki 
sta
e oraz specjalistyczne us
ugi opieku� cze dla osób z zaburzeniami psychicznymi  
wydano 
� cznie kwot�  1 222 841 z
. 

 
Dodatkowo osobom, które pobieraj�  zasi
ek sta
y z pomocy spo
ecznej, 

op
acane s�  sk
adki na ubezpieczenie zdrowotne (je� li nie s�  obj� te ubezpieczeniem 
z innego tytu
u). W I pó
roczu tego roku O� rodek op
aci
 3 290 sk
adek, dla 620 osób 
na 
� czn�  kwot�  100 908 z
. 

W pierwszej po
owie 2008r. Miejski O� rodek Pomocy Spo
ecznej wyda
  
5 343 190  z
 na � wiadczenia z zakresu pomocy spo
ecznej realizuj� c zadania 
w
asne gminy.  (finansowane z bud� etu gminy i dotacji rz� dowej). 

� rodki, z których wyp
acono zasi
ki okresowe w ca
o� ci pochodzi
y z dotacji 
bud� etu pa� stwa.  

Od 2006 roku realizowany jest rz� dowy program „Pomoc Pa� stwa w zakresie 
do� ywiania”. W okresie od stycznia do ko� ca czerwca br. O� rodek pokry
 koszty 
posi
ków dla 2 522 dzieci w szko
ach, przedszkolach i � 
obkach, w tym 1 767 dla 
dzieci w wieku szkolnym. Ponadto 468 osób doros
ych mia
o zapewnione posi
ki w 
sto
ówkach � rodowiskowych oraz � rodowiskowym Domu Samopomocy „Salve”. 
	 � cznie z pomocy  
w formie posi
ku skorzysta
o 2 990 osób. W sumie wydano 303 623 posi
ki.  

Dla osób, które z ró� nych powodów nie mog
y otrzymywa�  pomocy w formie 
posi
ku, wyp
acono zasi
ki celowe z przeznaczeniem na zakup posi
ku lub � ywno� ci. 
2 303 osoby z 2 260 � rodowisk skorzysta
o z tej formy pomocy. Ogó
em wyp
acono 
6 475 zasi
ków celowych na kwot�  978 154 z
.  

Ogó
em programem „Pomoc pa� stwa w zakresie do� ywiania” obj� to 9 632 
osoby. Na realizacj�  Programu w tym okresie wydano 
� cznie kwot�  2 013 201 z
, z 
której 1 116 822 z
  pochodzi
o z dotacji pa� stwa. 

Osobom chorym, niezaradnym, znajduj� cym si�  w trudnej sytuacji, 
przyznawane s�  w zale� no� ci od potrzeb us
ugi opieku� cze i specjalistyczne us
ugi 
opieku� cze. 
W okresie od I - VI 2008r. z tej formy pomocy skorzysta
y (
� cznie z us
ugami 
przyznanymi w ramach zada�  zleconych) 774 osoby. Ogó
em na us
ugi wydano 
kwot�  
 1 033 402 z
. Do realizacji tego zadania wybrano zgodnie z ustaw�  o zamówieniach 
publicznych: PKPS w zakresie us
ug opieku� czo-gospodarczych oraz NZOZ Zespó
 
Medyczno Opieku� czy Alicja Kluczna - w zakresie pozosta
ych us
ug.  
Ponadto w ramach zada�  w
asnych gminy, w pierwszym pó
roczu 2008r, zap
acono 
kwot�  727 189 z
 za pobyt 111 osób  ob
o� nie lub psychicznie chorych w 
specjalistycznych Domach Pomocy Spo
ecznej poza terenem gminy Sosnowiec.  

 W ramach zada�  w
asnych powiatu 
O� rodek wyp
aca
 � wiadczenia na utrzymanie 420 dzieci, które przebywa
y w 
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308 rodzinach zast� pczych. 90% spo� ród tych rodzin to rodziny zast� pcze 
spokrewnione z dzie� mi. 

W planie bud� etowym O� rodka na 2008 rok (wg stanu na dzie�  31.10.2008r.) 
zabezpieczono kwot�  w wysoko� ci 66 592 442 z
, z tego na zadania ustawowe 
pomocy spo
ecznej zabezpieczono 28 311 111 z
, co stanowi 43 % ca
o� ci bud� etu. 

 Poza zadaniami realizowanymi 
zgodnie z ustaw�  o pomocy spo
ecznej Miejski O� rodek Pomocy Spo
ecznej w 
Sosnowcu realizuje zadania wynikaj� ce z ustawy 
o dodatkach mieszkaniowych, ustawy o rehabilitacji zawodowej 
i spo
ecznej oraz zatrudnianiu osób niepe
nosprawnych, a tak� e ustawy o 
� wiadczeniach rodzinnych i ustawy o post� powaniu wobec d
u� ników 
alimentacyjnych i zaliczce alimentacyjnej. 

 W okresie I -VI.2008r. na 
� wiadczenia rodzinne i alimentacyjne wydano 
� cznie  
13 158 784 z
, z tego 2 427 543 z
 na zaliczki alimentacyjne. W tym samym okresie 
na dofinansowania do czynszu O� rodek wyda
 4 988 013 z
 . 

Dodatkowo MOPS zajmuje si�  obs
ug�  cz�� ci zada�  z rehabilitacji spo
ecznej  
(tj. rozpatruje przyznanie dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych oraz 
dofinansowania warsztatów terapii zaj� ciowej ze � rodków PERON). 

O� rodek prowadzi równie�  obs
ug�  finansowo-kadrow�  Powiatowego Zespo
u 
ds. Orzekania o Niepe
nosprawno� ci,.  

Miejski O� rodek Pomocy Spo
ecznej  wspó
pracuje w zale� no� ci od potrzeb z 
wieloma organizacjami pozarz� dowymi.  

W dzia
ania podejmowane przez Miejski O� rodek Pomocy Spo
ecznej 
anga� uje si�  szereg wolontariuszy.  

Od lutego 2008r. MOPS przyst� pi
 do wdra� ania modelu funkcjonowania 
wolontariatu w OPS w ramach projektu "Wolontariat w O� rodkach Pomocy 
Spo
ecznej", realizowanego przez Centrum Wolontariatu w Warszawie i 
wspó
finansowanego ze � rodków Europejskiego Funduszu Spo
ecznego. 

 

W 2008 r. sosnowiecki MOPS pozyska
 z Europejskiego Funduszu 
Spo
ecznego (w ramach Programu Operacyjnego Kapita
  Ludzki Priorytet VII, Dzia
anie 7.1 Rozwój 
i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddzia
anie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji przez o� rodki pomocy spo
ecznej) � rodki unijne na dofinansowanie projektu 
systemowego pn. „Moda na sukces – czyli kroki w samodzielno�� ”, opracowanego 
przez pracowników O� rodka. 
Warunkiem zdobycia � rodków unijnych, by
a pozytywna ocena wniosku o 
dofinansowanie projektu. Wniosek zosta
 pozytywnie zweryfikowany przez Urz� d 
Marsza
kowski w Katowicach, w wyniku czego na realizacj�  projektu w roku 2008 
pozyskali� my kwot�  w wysoko� ci 2.271.466, 07 z
, z czego 2.157.258,28 z
 to wk
ad 
Europejskiego Funduszu Spo
ecznego, a 114.207,798 z
 – to wk
ad bud� etu 
pa� stwa. 
Ca
kowita warto��  projektu realizowanego w roku 2008 wynosi 2.537.950,92 z
. 
Gmina zaanga� owa
a w projekt � rodki w wysoko� ci 266.484,85 z
, co stanowi 10,5% 
warto� ci projektu. 
Projekt ma na celu zwi� kszenie szans osób pozostaj� cych bez pracy na powrót do 
aktywno� ci zawodowej i spo
ecznej. 
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W ramach przygotowa�  do „Akcji Zima” 23 pa� dziernika 2008 r. w Miejskim 
O� rodku Pomocy Spo
ecznej odby
o si�  spotkanie, w którym uczestniczyli.: Zast� pca 
Prezydenta Miasta - Zbigniew Jaskiernia, dyrektor Miejskiego O� rodka Pomocy 
Spo
ecznej, pracownicy O� rodka, przedstawiciele m.in. Komendy Miejskiej Policji, 
Stra� y Miejskiej, Izby Wytrze� wie� , Wydzia
u Zdrowia, Polskiego Komitetu Pomocy 
Spo
ecznej, Centrum Us
ug i Wsparcia, � rodowiskowego Domu Samopomocy 
„SALVE”, O� rodka Opieku� czego dla Bezdomnych i Noclegowni Caritas.  

W trakcie spotkania omówiono zasady wspó
pracy i wspó
dzia
ania w okresie 
zbli� aj� cej si�  zimy. 

Miejski O� rodek Pomocy Spo
ecznej zobowi� za
 si�  do zwi� kszonych kontroli 
� rodowisk osób starszych, samotnych, bezdomnych, niezaradnych, znajduj� cych si�  
w trudnej sytuacji bytowej –najbardziej nara� onych na negatywne skutki zimy. 

Polski Komitet Pomocy Spo
ecznej zobowi� za
 si�  do: 
- wyposa� enia w odzie�    i obuwie osoby bezdomne kierowane do Komitetu przez 

Dzia
 ds. Uzale� nie�  i Bezdomno� ci oraz Wybranych Grup Spo
ecznych,  
- wyposa� ania - w miar�  mo� liwo� ci - w koce osoby korzystaj� ce z us
ug oraz 

przekazywania odzie� y dla osób opuszczaj� cych Izb�  Wytrze� wie� , 
O� rodek Opieku� czy dla Bezdomnych zobowi� za
 si�  do przygotowania 

8 dodatkowych miejsc noclegowych (2 dla kobiet i 6 dla m�� czyzn). 
Noclegownia Caritas zadeklarowa
a, � e przygotuje 15 dodatkowych  miejsc 

noclegowych. 
Centrum Us
ug Socjalnych i Wsparcia zobowi� za
o si�  do otwarcia Ogrzewalni przy 
ul. Piotrkowskiej 23 od 1 listopada.  
 

Informacje o O � rodku Opieku � czym dla Bezdomnych z siedzib �  przy 
ul. Piotrkowskiej 19 w Sosnowcu  

 
O� rodek jest placówk�  ca
odobow� , zapewniaj� c�  schronienie osobom 

bezdomnym z terenu Sosnowca. Placówka dysponuje 88 miejscami noclegowymi, 
w tym 58 miejscami dla m�� czyzn i 30 miejscami dla kobiet i kobiet z dzie� mi. 
Podopieczni maj�  mo� liwo��  korzystania z pralni, 
azienek i kuchni gdzie mog�  
samodzielnie przygotowywa�  ciep
e posi
ki.  

Oprócz schronienia O� rodek zapewnia pomoc w postaci pracy socjalnej, 
poradnictwa prawnego i psychologicznego. 

Na dzie�  30.09.2008 r. w placówce przebywa
o 88 osób. 	 � cznie w roku 2008 
(do 30.09.2008) z pomocy O� rodka skorzysta
o 170 osób, w tym: 27 kobiet, 12 
dzieci, 131 m�� czyzn. 

W okresie zimowym o� rodek przygotuje dodatkowe miejsca dla 8 osób ( 2  dla 
kobiet i 6 dla m�� czyzn); 2 miejsca noclegowe zostan�  przygotowane 
w wolnostoj� cym kontenerze, 4 – na korytarzu budynku g
ównego (I pi� tro), 2 – 
w bawialni na parterze.  

O� rodek jest równie�  przygotowany do udzielenia pomocy rzeczowej w formie 
odzie� y. 
 

Informacje o Noclegowni Caritas przy ul. Kaliskiej 25 w Sosnowcu 
 

Noclegownia prowadzona przez Caritas Diecezji Sosnowieckiej, 
dofinansowywana z Gminnego Funduszu Rozwi� zywania Problemów Alkoholowych 
dysponuje 50 miejscami noclegowymi dla m�� czyzn, a w okresie zimy zapewnia 15 
dodatkowych miejsc noclegowych. 
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Noclegownia jest czynna od godziny 1900 do godziny 700 dnia nast� pnego.  
Bezdomni maj�  do dyspozycji 12 sal noclegowych, 7 
azienek, pralni�  i jadalni� . 
W jadalni wyposa� onej w 4-palnikow�  kuchni�  gazow�  z piekarnikiem (zasilan�  
gazem z butli), dwie 2-p
ytkowe kuchenki elektryczne, zamra� ark�  i 6 lodówek, 
m�� czy� ni maj�  mo� liwo��  przygotowania gor� cego posi
ku wieczorem i rano. 
W okresie zimy jadalnia pe
ni jednocze� nie funkcj�  � wietlicy, z której bezdomni mog�  
korzysta�  od godziny 1400. Przy bardzo niskich temperaturach bezdomni mog�  
pozostawa�  w Noclegowni przez ca
�  dob� . 

W 2008 roku ze schronienia w Noclegowni skorzysta
o 188 osób, w tym 24 
spoza terenu Sosnowca, dodatkowo 44 osoby niekorzystaj� ce ze schronienia 
skorzysta
y z k� pieli i pomocy w formie odzie� y. Osoby bezdomne maj�  równie�  
mo� liwo��  uczestniczenia w treningach higienicznych, czysto� ciowych, mog�  
skorzysta�  tak� e z porad w kwestiach socjalnych 

 
Informacje o Ogrzewalni przy ul. Piotrkowskiej 23 w  Sosnowcu 

(Ogrzewalnia funkcjonuje w strukturach Centrum Us
ug Socjalnych i Wsparcia) 
 

Ogrzewalnia dzia
a w okresie ochronnym, tj. od 1 listopada do 31 marca. 
W godzinach od 1800 do godz. 700 dnia nast� pnego osoby bezdomne maj�  do 
dyspozycji 20 miejsc siedz� cych. W ogrzewalni mo� na przygotowa�  ciep
�  kaw�  lub 
herbat�  (do dyspozycji pozostaj�  czajniki elektryczne i kuchenka elektryczna.), 
a tak� e skorzysta�  z natrysku. W ogrzewalni mog�  przebywa�  osoby dowo� one 
przez policj� , stra�  miejsk� , opuszczaj� ce izb�  wytrze� wie�  oraz zg
aszaj� ce si�  
samodzielnie. Pobyt w ogrzewalni nie wymaga decyzji administracyjnej. 
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Za
� cznik do p-tu 8.1. 

Sytuacja placówek s
u� by zdrowia w mie� cie dla których  

organem za
o� ycielskim jest Gmina 

Sosnowiec jest jednym z nielicznych miast w Polsce, który nie zlikwidowa
 ca
kowicie 
publicznej ambulatoryjnej opieki zdrowotnej a która realizuje  
zarówno � wiadczenia zdrowotne z zakresu podstawowej opieki zdrowotnej jak  
i specjalistycznej ambulatoryjnej opieki. W omawianym obszarze � ycia spo
ecznego 
Miasto Sosnowiec jest organem za
o� ycielskim dla Zak
adu Lecznictwa 
Ambulatoryjnego z siedzib�  przy ulicy Wawel 15 oraz dla Przychodni Rejonowo-
Specjalistycznej „Milowice’ przy ul. Baczy� skiego 14. 
Dzia
alno��  Zak
adu Lecznictwa Ambulatoryjnego oparta jest na 6 przychodniach tj.:  

1. Przychodnia Rejonowo-Specjalistyczna nr 1 – ul. Wojska Polskiego 19 
2. Przychodnia Rejonowo-Specjalistyczna nr 4 – ul. Nowopogo� ska 57 
3. Przychodnia Rejonowo-Specjalistyczna nr 9 – ul. Wawel 15 
4. Przychodnia Rejonowo-Specjalistyczna nr 10 – ul. Hallera 5 
5. Przychodnia Rejonowo-Specjalistyczna nr 20 – ul. Szpitalna 1 
6. Poradnia Zdrowia Psychicznego i  MOPiLUA – ul. 1 Maja 33.  
 

� wiadczenia zdrowotne. 
Zak
ad obejmuje opiek�  medyczn�  50 836 pacjentów zadeklarowanych do 
lekarzy podstawowej opieki zdrowotnej. W ci� gu 10 m-cy 2008r. udzielono 
osobom doros
ym 113 943 � wiadcze�  zdrowotnych a dzieciom 31 934.  
W zakresie specjalistycznej opieki ambulatoryjnej w Zak
adzie Lecznictwa 
Ambulatoryjnego udzielono 182 559 � wiadcze� , 9 241 � wiadcze�  w Poradni 
Zdrowia Psychicznego i wykonano 43 235 zabiegów w gabinetach rehabilitacji. 
Struktura ZLA oparta jest na 17-stu poradniach dla doros
ych oraz dla dzieci.  
 
 

Sytuacja finansowa. 
Z tytu
u � wiadcze�  w zakresie specjalistycznej opieki ambulatoryjnej zak
ad  
w 2008 roku osi� gn� 
 przychody wynosz� ce 6.149.819 z
.  
Ogó
em przychody zak
adu na dzie�  31.10.2008r. wynosz�  13.969.843 z
. z 
czego przychody z Narodowego Funduszu Zdrowia stanowi�  12.813. 986 z
.  
Zak
ad nie posiada zobowi� za�  wymagalnych i nie wspomaga swojej dzia
alno� ci 
po� yczkami.  
ZLA w 2008 roku otrzyma
 z Gminy dotacje w wysoko� ci 1.269.000 
która zosta
a wykorzystana na realizacj�  nast� puj� cych zada� : 
1. Kwota 304 ty � . na sfinansowanie zakupów USG, trzech foteli 

ginekologicznych oraz wyposa� enia Poradni Ginekologicznej  
     w Przychodni Rejonowo-Specjalistycznej Nr 9 ul. Wawel w ramach  realizacji 
Programu „Zero barier” dla wzrostu dost� pno� ci do wysokiej jako� ci us
ug 
ginekologicznych z uwzgl� dnieniem osób niepe
nosprawnych tj. zadania 
wspó
finansowanego w ramach RPO Województwa � l� skiego. 
2. Kwota 965 ty � . przeznaczona zosta
a na sfinansowanie zada�  

modernizacyjnych w Przychodni Rejonowo-Specjalistycznej Nr 10  
    ul Hallera z przeznaczeniem na przebudow�  budynku w zwi� zku z budow�   
    d� wigu osobowego, wykonaniem izolacji � cian oraz dociepleniem a tak� e  
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    przebudow�  pomieszcze�  dla Poradni Zdrowia Psychicznego i Poradni  
    Ginekologicznej. Natomiast w Przychodni Rejonowo-Specjalistycznej  
     Nr 9  przy ul. Wawel dokonano przebudowy pomieszcze�  dla potrzeb  
     Poradni Ginekologicznej.  
 

Sytuacja kadrowa . 
ZLA zatrudnia ogó
em 80 lekarzy w tym 32 w podstawowej opiece zdrowotnej. 
Odczuwalne s�  braki lekarzy o specjalno� ciach pediatrii, lekarzy rodzinnych, 
chorób wenerycznych. W pozosta
ych grupach zawodowych nie wyst� puj�  
problemy kadrowe.  
 

Aparatura medyczna. 
Wyposa� enie w aparatur�  medyczn�  s
u�� c�  do diagnostyki i leczenia nale� y 
uzna�  za zadawalaj� ce.  
W ostatnim okresie zakupiono: 
- do Poradni Okulistycznej – tonometr komputerowy, lamp�  szczelinow�   
   z tonometrem, 
- do Poradni Ginekologicznej – kardiotokograf, kolposkop, lancetron, fotele   
   ginekologiczne w tym jeden sterowany elektrycznie dla potrzeb pacjentek  
   niepe
nosprawnych 
- do Poradni USG – nowoczesny cyfrowy ultrasonograf z czterema g
owicami  
   umo� liwiaj� cy badanie kardiologiczne, neurologiczne, ginekologiczne oraz  
   ogólne. 
W najbli� szych latach konieczne b� d�  zakupy odtworzeniowe aparatu 
rentgenowskiego, mammografu tak� e aparatu USG – obecnie u� ytkowane 
pochodz�  z 1997,2000 i 2001r.  
 

Dostosowanie obiektów ZLA do technicznych i sanitar nych wymogów Ministra 
Zdrowia z 10 listopada 2006r.   

Jedynie Przychodnia Rejonowo-Specjalistyczna Nr 1 przy ul. Wojska Polskiego 
19 spe
nia wszystkie wymogi. 
Pozosta
e przychodnie maj�  opracowane programy dostosowawcze zgodnie  
z którymi b� d�  sukcesywnie do 2012 roku prowadzone prace modernizacyjne  
i adaptacyjne. 
 

Dost � pno ��  do � wiadcze �  zdrowotnych ZLA. 
Na 37 poradni specjalistycznych, które wchodz�  w sk
ad 6-ciu  przychodni ZLA  
 w 24 poradniach pacjenci s�  przyjmowani na bie�� co, bez kolejki i bez zapisów. 
W pozosta
ych 13-stu  poradniach czas oczekiwania na przyj� cie przez lekarza 
jest bardzo ró� ny i wynosi od kilku dni w takich poradniach jak: 
- laryngologiczna w Przychodni Nr 20 
- neurologicznych w Przychodni nr 1, 4, 20 do 140 dni w poradni kardiologicznej 
Przychodni Nr 1    czy 203 dni w poradni endokrynologicznej Przychodni Nr 9. 
D
ugi okres oczekiwania wyst� puje tak� e w Poradni Zdrowia Psychicznego gdzie 
wynosi 177 dni. 
Tak d
ugie okresy oczekiwania zwi� zane s�  g
ównie z brakiem lekarzy o tych 
specjalno� ciach  
 

Przychodnia Rejonowo-Specjalistyczna „Milowice”  
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Drug�  samodzieln�  publiczn�  Przychodni�  Rejonowo-Specjalistyczn�  jest 
Przychodnia „Milowice”. 
 

� wiadczenia zdrowotne 
Jest to � redniej wielko� ci przychodnia, która posiada 7.853 pacjentów 
zadeklarowanych w podstawowej opiece zdrowotnej.  
Do ko� ca pa� dziernika w 8 poradniach Przychodni przyj� to 22.342 pacjentów.  
Przychodnia Milowice poza � wiadczeniami wynikaj� cymi z kontraktu  
z Narodowym Funduszem Zdrowia udziela � wiadcze�  z zakresu medycyny pracy 
na rzecz zak
adów pracy. � wiadczenia te s�  w pe
ni p
atne przez stron�  
zlecaj� c� .  
Z tego tytu
u przychodnia uzyska
a przychód wielko� ci 264.343 z
. 
 

Sytuacja finansowa 
Po III kwarta
ach przychody Przychodni wynios
y 1.923 ty� . z
. z czego: 
- przychody z dzia
alno� ci podstawowej opieki zdrowotnej wynios
y 758 ty� . z
. 
- przychody z dzia
alno� ci specjalistycznej wynios
y 806 ty� . z
.  
W tym czasie Przychodnia osi� gn� 
a zysk w wysoko� ci 138 ty� . z
. przychodnia  
nie posiada wymagalnych zobowi� za�  finansowych.  
 

Sytuacja kadrowa 
Przychodnia zatrudnia 60 osób na 54 etatach z czego 11 etatów wykorzystuj�  
lekarze. 
 

Aparatura medyczna. 
Wyposa� enie w aparatur�  medyczn�  przychodni nie jest satysfakcjonuj� ce. 
Aktualnie Przychodnia dysponuje  7-ma aparatami nie zamortyzowanymi  
o warto� ci 245 ty� . z
. Pozosta
a aparatura w znacznej cz�� ci wymaga wymiany, 
natomiast wyposa� enie w komputery jest wystarczaj� ce. 
 

Dotacje. 
Przychodnia w 2008 r. otrzyma
a z Gminy dotacj�  w wysoko� ci 280 ty� . z
.  
z przeznaczeniem na nast� puj� ce zadania: 
1. Na adaptacj�  pomieszcze� : na sterylizacj� , szatni�  personelu, przeniesienie  
   Poradni Medycyny Pracy na III pi� tro oraz  cz�� ciow�  wymian�  instalacji  
   elektrycznej,  
2. Zakupy: ciemni i polomierza. 
3. Dofinansowanie do ci� gów komunikacyjnych oraz dwóch  sanitariatów  
    dla osób niepe
nosprawnych – zadania wspó
finansowane  z PFRON  
    w wysoko� ci 51 ty� . z
.  
 

Realizacja � wiadcze �  zdrowotnych 
Kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia zapewnia mo� liwo��  w
a� ciwego 
wykonywania � wiadcze�  we wszystkich poradniach z wyj� tkiem � wiadcze�  
rehabilitacyjnych i stomatologii gdzie czas oczekiwania wynosi stosownie  
262 i 138 dni. 
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Za
� cznik do p-tu 12. 
Sosnowiec, 2008-11-21 

INFORMACJA  -  SPRAWOZDANIE - DLA  RADY MIEJSKIEJ W  SOSNOWCU Z 
PRZEBIEGU ZLECONEJ KOMISJI REWIZYJNEJ KONTROLI POD NAZW � :  

„Kontrola porównawcza wp
ywów z podatku od nieruchomo� ci CTL Maczki-Bór w 
latach 2003 - 2007”. 
 

Kontrola ta zosta
a zlecona przez Rad�  Miejsk�  w Sosnowcu  w grudniu 2007 poprzez 
przyj� cie planu pracy Komisji Rewizyjnej na pierwsze pó
rocze roku 2008. G
ównym celem 
tego zadania by
a kontrola wymiaru i windykacji podatku od nieruchomo� ci od jednego z 
najwi� kszych podatników w Gminie Sosnowiec. W marcu 2008 Komisja Rewizyjna 
upowa� ni
a do przeprowadzenia przedmiotowej kontroli wybrany spo� ród jej cz
onków 
Zespó
 Kontrolny. 
 

W dniu 12 marca 2008 Zespó
 zwróci
 si�  do Naczelnika Wydzia
u Podatków Urz� du 
Miasta w Sosnowcu z pro� b�  o przygotowanie i  udost� pnienie dla celów kontrolnych 
wszelkich potrzebnych dokumentów dotycz� cych przedmiotu kontroli. Dnia 21 marca 2008 
Zespó
 otrzyma
 od Naczelnika Wydzia
u  pismo informuj� ce o braku mo� liwo� ci prawnych 
udost� pnienia dla celów kontrolnych akt spraw podatkowych tj. deklaracji, dokumentacji 
rachunkowej spó
ki CTL Maczki Bór, gdy�  dane zawarte w tych dokumentach stanowi�  
tajemnic�   skarbow� , o której mowa w art.293 ustawy - Ordynacja Podatkowa. 
 

Wg opinii Pani Naczelnik, popartej opini�  Biura Radców Prawnych Urz� du, powo
ana 
ustawa - Ordynacja Podatkowa wymienia katalog podmiotów, którym mog�  by�  udost� pnione 
akta obj� te tajemnic�  skarbow� , w� ród których brak wymienionej wprost Komisji Rewizyjnej 
Rady Miasta. W cytowanej powy� ej opinii prawnej sugerowano mo� liwo��  przekazania 
danych, od strony zbiorczej tj. statystycznych zestawie�  sporz� dzonych wed
ug dowolnych 
kryteriów. BRP zasugerowa
o, � e „z regu
y  powinno to wystarczy�  do realizacji zada�  
komisji rewizyjnej.”  Zarówno Zespó
 jak i  ca
a Komisja Rewizyjna, nie zgadzaj� c si�   z 
uniemo� liwieniem zapoznania si�  z wszelkimi dokumentami dotycz� cymi tematu kontroli, 
zwróci
a si�  07.04.2008r  do Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Katowicach, z pro� b�  o 
wydanie w tej kwestii opinii prawnej. 
 

W dniu 7 maja 2008 r. RIO w odpowiedzi stwierdzi
a, � e zgodnie z art.18 a ustawy z 
dnia 8 marca 1990 r. o samorz� dzie gminnym ( Dz.U. z 2001 r., Nr 142, poz.1591 z  pó� n. 
zm.): „Rada gminy poprzez Komisj�  Rewizyjn�  ma prawo dokonywa�  kontroli dzia
alno� ci 
Prezydenta Miasta Sosnowca jako organu podatkowego.” RIO ponadto stwierdza, � e:  
„Komisja Rewizyjna podczas wykonywania zada�  kontrolnych na prawo zapozna�  si�  bez 
ogranicze�  z dokumentami znajduj� cymi si�  w posiadaniu Miasta. Kontroluj� c dzia
alno��  
Prezydenta Miasta ma prawo kontrolowa�  tak� e  jego dzia
alno��  w zakresie podatku od 
nieruchomo� ci, co nie uchybia przepisom reguluj� cym poszczególne tajemnice np. tajemnic�  
skarbow� .” 
 

Z tak�  interpretacj�  nie zgodzi
 si�   zarówno Prezydent jak i Skarbnik Miasta, 
wystosowuj� c do Prezesa RIO pismo z pro� b�  o uzupe
nienie poprzedniej opinii. 
Jednocze� nie  Skarbnik zwróci
 si�  do Komisji Rewizyjnej z pismem wnioskuj� cym o 
odroczenie terminu planowanej kontroli do czasu rozstrzygni� cia spornej kwestii. G
ówn�  
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tez�  argumentacji Prezydenta by
a konieczno��   ponownej interpretacji przepisu art.298 pkt7 
ustawy - Ordynacja Podatkowa – „akta nie zawieraj� ce informacji pochodz� cych od instytucji 
bankowych organ podatkowy /Prezydent Miasta/  udost� pnia innym organom - w 
przypadkach i na zasadach okre� lonych w odr� bnych  ustawach”.  Wg Prezydenta zaistnia
a 
konieczno��  uzupe
nienia opinii RIO o wskazanie podstawy prawnej  do udost� pnienia 
danych indywidualnych podatnika wraz z uzasadnieniem, gdy�  przywo
any art.18 a ustawy o 
samorz� dzie gminnym upowa� nie�  takich  przedstawicielom  Rady Miejskiej – tu: cz
onkom 
Komisji Rewizyjnej – nie daje. W ocenie Prezydenta jako organu podatkowego, artyku
 ten 
nie jest przepisem szczególnym /lex specialis/ w stosunku do art.293 i 298 ustawy – 
Ordynacja Podatkowa, nie stanowi zatem podstawy do ujawnienia danych obj� tych tajemnic�  
skarbow� . 
 

W dniu 19.06.2008 r. Skarbnik Miasta przekaza
 Komisji Rewizyjnej  ponown�  opini�  
RIO z dnia 11.06.2008r.z w
asn�   informacj� , i�  na potrzeby kontroli zostan�  udost� pnione 
wszelkie dokumenty, niezb� dne do dokonania przez Komisj�  czynno� ci kontrolnych, w 
ramach obowi� zuj� cych uregulowa�  prawnych. W pi� mie RIO doprecyzowuj� cym 
poprzedni�  opini�  poinformowano, � e „stanowisko Izby nie uleg
o zmianie.” Wyja� niono 
jedynie, � e u� ywany w j� zyku prawniczym zwrot „nie uchybia przepisom” oznacza, i�  „w 
wypadku wniosku Komisji Rewizyjnej o udost� pnienie okre� lonych dokumentów, nale� y w 
pierwszej kolejno� ci oceni�  czy realizacja tego wniosku, w zakresie �� danym przez Komisj�  
Rewizyjn� , nie uchybi, czyli nie naruszy przepisów dotycz� cych ochrony poszczególnych 
tajemnic, w tym tajemnicy skarbowej.” Wg RIO „w wypadku gdy wniosek Komisji 
Rewizyjnej dotyczy dokumentów chronionych przez przepisy dotycz� ce tajemnic prawem 
chronionych, priorytet przy ocenie zasadno� ci �� dania b� d�  mia
y te przepisy. (...) �� danie 
KR oparte na art.18 a ustawy o samorz� dzie gminnym b� dzie tym samym podlega
o 
uwzgl� dnieniu tylko w takim zakresie, który nie prowadzi do naruszenia przepisów 
reguluj� cych poszczególne tajemnice, albowiem  w przeciwnym wypadku uchybi
oby to 
tre� ci tych norm prawnych....” 
 

W nast� pstwie tej opinii Komisja Rewizyjna zwróci
a si�  w dniu 16 lipca 2008 r.  z  
zapytaniem czy Prezydent Miasta gotów jest udost� pni�  do przedmiotowej kontroli wszystkie 
dokumenty b� d� ce w zasobach Urz� du Miasta zwi� zane z tematem kontroli, o które poprosi 
Zespó
 Kontrolny. W dniu 28.07.08 Prezydent zadeklarowa
 udost� pnienie Zespo
owi 
Kontrolnemu wszelkich dokumentów niezb� dnych do realizacji powierzonych mu przez 
Komisj�  Rewizyjn�  zada� , zaznaczaj� c,  � e czynno� ci kontrolne musz�  by�  przeprowadzane 
w ramach obowi� zuj� cych przepisów, a w szczególno� ci tych, które dotycz�  ochrony 
tajemnicy skarbowej. W odpowiedzi Zespó
 przedstawi
 wykaz dokumentów, o które wnosi 
do przeprowadzenia przedmiotowej kontroli. Nast� pnie pismem z dnia 4.08.2008 Skarbnik 
Miasta poinformowa
 Zespó
, � e wszystkie �� dane dokumenty, b� d� ce w posiadaniu 
Wydzia
u Podatków, zawieraj�  informacje obj� te tajemnic�  skarbow�  i w zwi� zku z tym nie 
mog�  by�  przedmiotem kontroli powierzonej przez Rad�  Miasta Zespo
owi Kontrolnemu. 
Skarbnik stwierdzi
 równie� , � e powy� sze stanowisko jest zgodne z opini�  wydan�  przez RIO 
w Katowicach. Z  tego te�  wzgl� du  - wg Skarbnika – kontrola jednostkowa podatnika – CTL 
Maczki-Bór Sp. z o.o. – w zakresie szeroko rozumianych akt podatkowych przez Zespó
 
Kontrolny Komisji Rewizyjnej  nie jest mo� liwa, poniewa�  wykracza poza uprawnienia 
prawne Rady Miasta. Ponadto Skarbnik stwierdza, � e akta podatkowe za lata 2003-2007 dot. 
CTL Maczki-Bór by
y przedmiotem kontroli RIO, w zakresie wymiaru i windykacji podatku 
od nieruchomo� ci. Kontrola ta, wed
ug o� wiadczenia skarbnika, nieprawid
owo� ci w tym 
zakresie nie stwierdzi
a. 
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W zwi� zku z powy� szym Komisja Rewizyjna – maj� c nadal zobowi� zanie i wol�  
wykonania powierzonego jej zadania – zwróci
a si�  w sierpniu 2008 poprzez 
Przewodnicz� cego Rady Miejskiej do Ministerstwa Finansów z pro� b�  o interpretacj�  
przepisów ustawy – Ordynacja Podatkowa reguluj� cych tajemnic�  skarbow� . Nale� y tu 
zaznaczy� , � e wcze� niej, Prezydent Miasta tak� e zamierza
 wyst� pi�  o tak�  interpretacj�  do 
MF. W dniu 03.10.2008 r. Przewodnicz� cy Rady Miasta otrzyma
 z Departamentu 
Administracji Podatkowej Ministerstwa Finansów odpowied� , która zawiera nast� puj� ce 
wyja� nienia. „Stosownie do art.298 oraz art.299 paragraf 1 i 3 Ordynacji podatkowej organy 
podatkowe udost� pniaj�  akta spraw podatkowych b� d�  tylko informacje zawarte  w tych 
aktach – z wy
� czeniem informacji uzyskanych z banków i instytucji finansowych - organom 
i osobom wymienionym w tych przepisach, które nie obejmuj�  swoj�  dyspozycj�  komisji 
rewizyjnej jednostki samorz� du terytorialnego. Jednocze� nie z art.299 par.2 omawianej 
ustawy wynika, � e organy podatkowe udost� pniaj�  informacje wynikaj� ce z akt spraw 
podatkowych  w zakresie i na zasadach okre� lonych w odr� bnych ustawach oraz 
ratyfikowanych umowach mi� dzynarodowych. W konsekwencji przypadki i zasady 
udost� pniania tych informacji  wymagaj�  unormowa�   ustawowych. Nale� y jednak  
zauwa� y� , i�  w przepisach ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz� dzie gminnym (Dz.U. z 
2001 Nr 142, poz. 1591,z pó� n. zm.) brak jest regulacji odpowiadaj� cej  wymogom 
cytowanego wy� ej art.299 par.2 Ordynacji Podatkowej. Udost� pnienie komisji rewizyjnej  
jednostki samorz� du terytorialnego przez organ podatkowy, w tym przypadku Prezydenta 
Miasta, zarówno akt spraw podatkowych jak i informacji w nich zawartych, nie jest zatem 
mo� liwe.” Jednocze� nie Ministerstwo Finansów, opieraj� c si�  na przepisach art.305 par.2 
Ordynacji podatkowej podzieli
o opini�  Biura Radców Prawnych Urz� du Miejskiego w 
Sosnowcu, � e jest mo� liwe ujawnienie Komisji Rewizyjnej danych w zakresie wymiaru i 
windykacji � ci� gania podatku od nieruchomo� ci od strony zbiorczej.  
 
W zwi� zku z powy� szym Kontrola Komisji Rewizyjnej wp
ywu podatku od nieruchomo� ci od 
CTL Maczki Bór okaza
a si�  niemo� liwa z przyczyn formalno-prawnych.  

 
Zespó
 Kontrolny Komisji Rewizyjnej zbada
 natomiast udost� pnione mu materia
y 

dotycz� ce umorze�  i zwolnie�  w poborze podatku od nieruchomo� ci od CTL Maczki-Bór 
Spó
ki  z o.o. w latach 2003-2007.  Zespól Kontrolny kontrol�  t�  przeprowadzi
 w dniu 
30.10.2008 r., a protokó
 /nie stwierdzaj� c jakichkolwiek zastrze� e� / przedstawi
 Komisji 
Rewizyjnej na posiedzeniu w dniu 21.11.2008r., postanawiaj� c tak� e sporz� dzi�  niniejsz�  
informacj�  – sprawozdanie dla Rady Miejskiej. 

Na koniec tego sprawozdania Zespó
 Kontrolny stwierdza, � e ze wzgl� du na brak 
precyzyjnych umocowa�  prawnych Komisji Rewizyjnej, zlecone jej przez Rad�  Miejsk�  
zadanie kontrolne nie mo� e by�  wykonane. B� d� c konsekwentnym w swoim dzia
aniu, Rada 
Miejska powinna: 
 
1. Zwróci�  si�  do uprawnionych organów kontrolnych o przeprowadzenie przedmiotowej 

kontroli. 
2. Zwróci�  si�  do Parlamentarzystów RP o przeprowadzenie prac legislacyjnych 

umo� liwiaj � cych kontrol�  kolegialnego cia
a uchwa
odawczego, jakim jest Rada Miejska, 
nad jednoosobowym organem wykonawczym tj. Prezydentem Miasta oraz o 
doprowadzenie do pe
nej spójno� ci przepisów w tym przedmiocie.  

 
 
 


